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REVISTA PRESEI 

 

 

 Renate Weber a fost revocată de Parlament din funcția de Avocat al 

Poporului 

Renate Weber a fost revocată de Parlament, miercuri, din funcția de Avocat al 

Poporului. Au fost 247 de voturi „pentru” și 32 de voturi „împotrivă”. În cererea de 

revocare, partidele din coaliţia de guvernare susţin că, în calitate de Avocat al 

Poporului, Renate Weber a acţionat cu depăşirea competenţelor legale, având drept 

consecinţă nerespectarea legii de organizare şi funcţionare a instituţiei şi a 

Constituţiei. 

PSD a anunțat, zilele trecute, că va ataca la Curtea Constituțională revocarea din 

funcție a Avocatului Poporului. 

„Dacă cineva atacă la Curte, este evident că hotărârea poate fi atacată, însă 

hotărârea își produce efecte imediat. Suntem aproape de o decizie, nu vreau să 

vehiculez numele unui potențial candidat până nu avem o decizie în Coaliție”, a 

declarat, la finalul ședinței, președintele PNL Ludovic Orban. 

Acesta a adăugat că săptămâna viitoare va începe procedura de numire a noului 

Avocat al Poporului, iar până la finalul sesiunii parlamentare va fi făcută numirea. 

Inițial, președintele UDMR Kelemen Hunor spunea că abia în septembrie va fi 

făcută noua numire. 

Pentru funcția de Avocat al Poporului este vehiculat numele profesorului de drept 

  bi n   ula, propunere făcută de UDMR. 

Comisiile juridice ale Senatului şi Camerei Deputaţilor au acordat, miercuri, raport 

de admitere, cu majoritate de voturi, solicitării PNL, USR PLUS şi UDMR pentru 

revocarea din funcţie a Avocatului Poporului, Renate Weber. 

Preşedintele Comisiei juridice a Senatului, Iulia Scântei, a menţionat că au fost 

înregistrate 23 de voturi în favoarea solicitării de revocare, parlamentarii PSD şi 

AUR neparticipând la vot. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/kelemen-hunor-anunta-ca-avocatul-poporului-va-fi-schimbat-in-septembrie-1563733
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„PNL, USR PLUS şi UDMR au formulat pentru motivele însuşite încă de ieri de 

plenul Parlamentului o cerere de revocare pentru constatări de încălcări de lege şi 

ale Constituţiei (...) de către doamna Renate Weber. O dezbatere derulată mai 

degrabă în condiţii de procedură care amintesc mai mult de vechea legislatură. (...) 

Atunci când primeşti o funcţie din partea unui lider ca Liviu Dragnea te debarasezi 

greu de ea, chiar şi atunci când Parlamentul, singura autoritate care exercită 

controlul parlamentar asupra Avocatului Poporului, îţi spune că ai încălcat legea 

prin modul în care ţi-ai exercitat atribuţiile. Raportul Comisiilor juridice îşi 

însuşeşte cererea de revocare formulată de liderii Coaliţiei şi o transmit către 

plenul reunit al Camerei Deputaţilor şi Senatului”, a spus Iulia Scântei. 

Deputatul PSD Nicuşor Halici a susţinut, în timpul acordării votului, că motivul 

real al revocării este cel al posibilităţii atacării ordonanţelor  uvernului. 

Halici a apreciat, în timpul dezbaterilor, că şedinţa a fost una a unei „instanţe de 

inchiziţie”, iar senatorul PSD Laura  ulgeanu-Moagher a calificat şedinţa „ilegal 

constituită”, „o execuţie politică”. 

Avocatul Poporului, Renate Weber, a respins acuzaţiile din cererea de revocare şi a 

precizat că, dacă nu ar fi fost invitată doar cu o oră înainte de începerea şedinţei, ar 

fi adus documente care să susţină activitatea instituţiei. 

Ea a subliniat că hotărârea Parlamentului prin care rapoartele Avocatului Poporului 

au fost respinse nu a fost publicată în Monitorul Oficial, dar Iulia Scântei a atras 

atenţia că hotărârea privind aceste rapoartele de respingere nu se publică în 

Monitor. 

Renate Weber a mai spus că nu a prezentat rapoarte tematice Parlamentului pentru 

că nu există „o obligaţie legală” în acest sens, doar dacă Parlamentul le cere, 

Legislativul nesolicitându-le. 

Întrebată dacă are ce să îşi reproşeze după mandatul pe care l-a îndeplinit ca 

Avocat al Poporului, Weber a răspuns: „Nu. Chiar nu! Ba mai erau vreo două 

lucruri pe care aş mai fi putut să le fac... Chiar mă duc acasă, mă privesc în oglindă 

şi cred că am funcţionat cu demnitate în această funcţie.  
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E adevărat, pentru mine, drepturile şi libertăţile sunt ceva sfânt şi nu o să abdic 

niciodată de la ele, că nu am făcut asta niciodată în viaţa mea. Şi nu mă refer la 

drepturile şi libertăţile mele, ci ale celorlalţi”. 

Avocatul Poporului, Renate Weber, a acţionat cu depăşirea competenţelor legale, 

având drept consecinţă nerespectarea legii de organizare şi funcţionare a instituţiei 

şi a Constituţiei, se arată în solicitarea de revocare din funcţie a acesteia, formulată 

de PNL, USR şi UDMR. 

Cele trei partide din coaliţie reclamă faptul că Renate Weber nu a transmis 

Parlamentului şi  uvernului raportul special şi recomandările privind problemele 

de sistem constatate în cazul crimelor de la Caracal, încălcând atribuţia prevăzută 

la articolul 5 din legea de funcţionare, şi nu şi-a îndeplinit, prin activitatea derulată 

în 2020, rolul şi obligaţiile legale în domeniul apărării, protecţiei şi promovării 

drepturilor copilului. 

Senatorii şi deputaţii au respins, marţi, în şedinţă comună, rapoartele de activitate 

pe ultimii trei ani ale Avocatului Poporului. Renate Weber a fost numită în funcţie 

în iullie 2019. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Crește numărul angajaților care vor putea ieși mai repede la pensie. 

Parlamentul a votat ca acest drept să fie extins 

Angajații care au lucrat cel puţin 25 de ani în industria de producţie de energie 

termică şi electrică vor putea ieși la pensie mai repede. Camera Deputaților a 

adoptat, miercuri, un proiect de lege care extinde acest beneficiu și pentru acești 

salariați. 

Persoanele care au desfăşurat aceste activităţi vor beneficia de pensie pentru limită 

de vârstă cu reducerea vârstei standard de pensionare cu 13 ani, pentru un stagiu de 

cotizare de cel puţin 25 de ani realizat în aceste activităţi. 

 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/rapoartele-de-activitate-ale-avocatului-poporului-respinse-de-parlament-psd-anunta-ca-va-sesiza-curtea-constitutionala-1564799
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/rapoartele-de-activitate-ale-avocatului-poporului-respinse-de-parlament-psd-anunta-ca-va-sesiza-curtea-constitutionala-1564799
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Camera Deputaţilor a adoptat, miercuri, proiectul de lege care prevede că angajaţii 

care au lucrat cel puţin 25 de ani în industria de producţie de energie termică şi 

electrică să beneficieze de o reducere a vârstei standard de pensionare. S-au 

înregistrat 302 voturi pentru, unul contra şi patru abţineri. 

Proiectul de lege completează în acest sens alin. (1) al art. 30 şi art. 56 din Legea 

nr.263/2010 privind sistemul unitar de pensii publice. 

Actul normativ prevede introducerea unor noi activităţi din domeniul producţiei 

energiei electrice şi termice, în categoria celor care se desfăşoară în condiţii de 

muncă speciale, precum şi instituirea unei noi excepţii de la prevederile art.55 

alin.(1) lit.b) din lege, stabilindu-se astfel condiţiile de pensionare pentru 

persoanele care au desfăşurat aceste activităţi. 

Potrivit textului adoptat, vor fi considerate locuri de muncă în condiţii speciale şi 

"activităţile de producţie, mentenanţă şi asimilate din unităţile de producţie a 

energiei electrice în termocentralele pe bază de cărbune, incluzând şi unităţile de 

extracţie a cărbunelui, pentru personalul implicat direct şi nemijlocit în utilizarea 

procedeelor şi utilajelor specifice producţiei energiei electrice şi extracţiei 

cărbunelui". 

Prevederile intră în vigoare la 30 de zile de la data publicării legii în Monitorul 

Oficial al României, Partea I. Camera Deputaţilor este for decizional.  

Un grup de sindicalişti de la Sindicatul Energia Rovinari a venit miercuri la 

Camera Deputaţilor pentru a solicita adoptarea acestui proiect astfel încât minerii şi 

energeticienii din Complexul Energetic Oltenia să fie introduşi în categoria celor 

care îşi desfăşoară activitatea în condiţii de muncă speciale, scrie Agerpres. 

 (Sursa: Agerpres) 

 

 Guvernul a aprobat crearea cadrului legislativ pentru revânzarea unor doze 

de vaccin anti-COVID-19 

 uvernul a aprobat o ordonanţă de urgenţă prin care se creează cadrul legal pentru 

revânzarea unor doze de vaccin anti-COVID, Ministerul Sănătăţii fiind abilitat să 

https://www.agerpres.ro/
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încheie contracte cu alte state în acest sens, a anunţat, miercuri, secretarul de stat 

Monica Althamer. 

"A fost aprobată o ordonanţă de urgenţă privind reglementarea unor măsuri 

referitoare la valorificarea unor doze de vaccin anti-COVID-19. Conform 

prevederilor specifice din acordurile încheiate de Comisia Europeană în vederea 

achiziţionării de vaccin anti-COVID-19, la fel ca şi celelalte state, România poate 

revinde sau poate dona doze de vaccin. Ordonanţa de urgenţă aprobată astăzi 

creează cadrul legislativ prin care se permite revânzarea unor doze şi abilitează 

Ministerul Sănătăţii pentru a încheia, în numele statului român, contracte cu alte 

state. Sumele rezultate din revânzare se fac venituri la bugetul de stat", a explicat 

Monica Althamer într-o conferinţă de presă la Palatul Victoria. 

 (Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Sprijinul pentru producţia de legume a fost aprobat:2.000 de euro/1.000 mp 

pentru culturile de ardei, castraveţi, tomate şi vinete 

Legumicultorii vor beneficia în acest an de un ajutor de minimis de 2.000 de 

euro/cultură/1.000 metri pătraţi, plafonul maxim alocat pentru noua schemă de 

sprijin fiind de 150 de milioane de lei (30,785 milioane de euro), potrivit unei 

Hotărâri aprobate miercuri de Executiv pentru susţinerea producţiei de legume în 

spaţii protejate. 

 

Culturile care vor fi susţinute prin noua schemă de sprijin sunt cele de ardei, 

castraveţi, tomate şi vinete. 

 

"În şedinţa  uvernului din data de 16 iunie 2021 a fost aprobată Hotărârea pentru 

aprobarea programului de susţinere a producţiei de legume în spaţii protejate 

pentru anul 2021. (...) Schema va fi implementată de Agenţia de Plăţi şi Intervenţie 

pentru Agricultură (APIA), prin centrele locale/judeţene, care vor fi sprijinite în 

activitatea de control şi evaluare a producţiei de către direcţiile pentru agricultură 

judeţene", informează Ministerul Agriculturii şi Dezvoltării Rurale (MADR) . 
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Actul normativ reglementează: modalitatea de depunere a cererii la APIA, culturile 

pentru care se acordă ajutor de minimis şi anume ardei, castraveţi, tomate, vinete şi 

categoriile de beneficiari: persoane fizice, persoane fizice autorizate, întreprinderi 

individuale şi întreprinderi familiale, persoane juridice şi criteriile de eligibilitate 

pentru obţinerea sprijinului. 

 

Potrivit sursei citate, actul normativ prevede şi producţiile minime pe care trebuie 

să le obţină producătorii agricoli, precum şi documentele justificative care se 

prezintă pentru obţinerea ajutorului de minimis; efectuarea verificărilor privind 

existenţa suprafeţelor, a culturilor declarate şi evaluarea producţiei, de către 

comisii mixte APIA-DAJ; controlul respectării normelor privind utilizarea durabilă 

a produselor de protecţie a plantelor de către inspectorii fitosanitari oficiali; 

modalitatea de comunicare între centrele locale/centrele judeţene/APIA şi MADR 

şi DAJ. 

 

Depunerea cererilor se va realiza până la cel târziu 20 iulie inclusiv, iar 

valorificarea producţiei se va face în perioada 2 noiembrie - 2 decembrie. 

Documentele justificative pot fi depuse până la 3 decembrie 2021, inclusiv. 

 

MADR precizează că prin acordarea ajutorului reglementat de prezenta hotărâre se 

doreşte creşterea interesului producătorilor în dezvoltarea exploataţiilor agricole şi 

satisfacerea dorinţei consumatorilor de a achiziţiona legume proaspete şi de 

calitate.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Peste 700 de polițiști și jandarmi care au participat la misiuni în zone de 

conflict cer în instanță 15 mii de dolari anual diurne neplătite/ Ministrul de 

Interne susține că diurnele au fost deja achitate de organizațiile internaționale 

Peste 700 de poliţişti şi jandarmi care au participat la misiuni internaţionale de 

menţinerea păcii se plâng ca ministerul de interne i-ar fi privat, vreme de 15 ani, de 

diurnă. Cam 15 mii de dolari anual, pentru fiecare veteran, transmite site-

ul știrileprotv.ro 

https://stirileprotv.ro/stiri/actualitate/politistii-si-jandarmii-veterani-se-judeca-cu-mai-pentru-diurna-din-zonele-de-razboi-sunt-in-joc-minim-20-milioane-de-euro.html


CNSLR Fratia |  Revista Presei 17 iunie 2021 7 

 

Ca să îşi primească banii au deschis procese, în care solicită şi plata dobânzilor. În 

replică, Ministerul de Interne îi acuză că vor să se îmbogăţească nejustificat. Dacă 

ar pierde toate procesele, ar trebui să plătească peste 20 de milioane de euro, plus 

penalităţi. 

Diurna pentru misiuni externe a fost stabilită încă din 2004 printr-o hotărâre de 

guvern. Nu au aflat însă despre ea şi cei care ar fi trebuit s-o primească, spun 

poliţiştii şi jandarmii. 

„În 2019 am început să primesc frânturi de informaţii privind existenţa unei 

hotărâri de guvern secretă, nepublicată, în care s-ar fi prevăzut un drept la diurna în 

valută, drept care a fost ținut ascuns polițiștilor”, a declarat Emil Păscuț, veteran în 

teatre de operațiuni. 

Avocatul polițiștilor, Ion Militaru, susțin că este vorba de o diurnă în valută, de 40 

de dolari pe zi, ”una foarte mică, cea mai mică din Europa”.Ministerul de Interne 

susţine că e vina veteranilor că nu au ştiut ce drepturi au şi nu le-au revendicat mai 

devreme. 

„Acoperirea cheltuielilor pentru participarea la misiunile externe s-a realizat de 

către organizațiile internaționale. (…) Persoanele nu pot fi recompensate de două 

ori, întrucât ar genera o dublă plată, ceea ce ar reprezenta o îmbogățire fără justă 

cauză” a transmis, oficial, MAI. 

Aproape 20 dintre polițiștii care au fost în misiuni externe au avut deja parte de 

decizii definitive favorabile şi au încasat diurna retroactiv, dar şi dobânzile 

penalizatoare: cam un milion de euro. Ministerul de interne recunoaște că dacă va 

ajunge să piardă toate procesele, va trebui să plătească peste 20 de milioane de 

euro. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Mugur Isărescu: Tezaurul BNR e singurul caz în care obligaţiile de 

restituire nu au mai fost respectate 

Valoarea întregului depozit făcut la Moscova pe numele BNR era de 321.580.456 

lei aur.  
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Tezaurul Băncii Naţionale a României (BNR) rămâne singurul caz în care o 

rezervă de aur monetară este încredinţată cu acte în regulă că va fi returnată 

oricând la cererea proprietarului, iar obligaţiile asumate nu au mai fost respectate, a 

declarat, miercuri, guvernatorul BNR, Mugur Isărescu. 

"Tezaurul Băncii Naţionale a României rămâne singurul caz în care o rezervă de 

aur monetară este încredinţată cu acte în regulă şi cu toate garanţiile depozitarului, 

Imperiul Rus, că va fi returnată oricând la cererea proprietarului pentru ca ulterior, 

într-adevăr şi datorită istoriei, aceste obligaţii asumate conform tuturor normelor şi 

cutumelor internaţionale să nu mai fie respectate", a spus Mugur Isărescu, în 

cuvântul de deschidere cu ocazia dezbaterii volumului "Destinul tezaurului 

românesc. Argumente din arhivele ruse". 

În acest context, guvernatorul BNR a făcut referire la modul în care s-a comportat 

Banca Naţională a României cu Banca Centrală a Poloniei. România a depozitat 

aurul polonez la Mânăstirea Tismana şi "l-a restituit prin 1948 întocmai guvernului 

polonez fără să avem niciun document, pe bază de încredere". 

Guvernatorul a prezentat pe scurt cronologia evenimentelor care constituie 

subiectul volumului menţionat. El a spus că în 1916, în decembrie, 1.738 casete cu 

aur al Băncii Naţionale, în valoare de 314.580.456,84 milioane lei, şi două casete 

cu bijuteriile Reginei Maria, în valoare declarată de 7 milioane lei, au fost încărcate 

într-un tren cu destinaţia Moscova, unde au fost depuse în tezaurul Băncii de Stat a 

Rusiei, aflat în "Sala armelor", de la Kremlin. Valoarea întregului depozit făcut la 

Moscova pe numele BNR era de 321.580.456 lei aur. 

Muzeul Tezaurului BNR de la Mănastirea Tismana.  oto: Agerpres 

În iulie 1917, a început pregătirea unui alt transport, în care au fost incluse şi valori 

ale Casei de Depuneri şi Consemnaţiuni, o parte din documentele păstrate la 

Arhivele Statului, arhivele unor instituţii publice şi particulare, lucrări de artă şi 

alte piese de valoare aparţinând colecţiilor particulare, odoare mănăstireşti, cărţi 

rare, manuscrise, documente şi colecţiile numismatice ale Academiei Române, ale 

Muzeului de antichităţi, valori ale unor mari bănci comerciale, respectiv acţiuni, 

obligaţiuni, depozite ale clienţilor etc. 
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În trei dintre cele 24 de vagoane pregătite au fost încărcate 188 de casete cu aur şi 

cu alte valori ale Băncii Naţionale. Valoarea declarată a celor 188 casete era de 

1.594.757.083 lei. Aurul efectiv era calculat la 574.523 lei, arhiva la 500.000 lei, 

iar restul reprezenta valoarea titlurilor, efectelor, depozitelor, cărţilor şi a altor acte 

ale BNR evacuate împreună cu aurul. După acest ultim transport, cantitatea de aur 

depozitată la Moscova a ajuns la valoarea de 315.154.980 lei, fiind vorba despre 

91,5 tone aur fin. 

"Se afirmă foarte des că numai o decizie politică a Moscovei poate să rezolve 

această problemă. Dar, reamintesc, că un drept care nu este mereu afirmat cade în 

uitare. A dezbate problema Tezaurului evacuat la Moscova este o responsabilitate a 

tuturor instituţiilor care şi-au pierdut averea în 1916 şi 1917, dar şi a istoricilor, 

care, după 1990, au avut posibilitatea să se pronunţe indiferent de felul în care se 

desfăşurau demersurile din punct de vedere politic şi diplomatic. Noi credem că 

trebuie să continue cercetarea şi documentarea în arhive, fototeci şi biblioteci. 

Volumul pe care îl propunem astăzi pentru dezbatere este o bună dovadă în acest 

sens", a afirmat Isărescu. 

El a menţionat că primul domeniu de acţiune al BNR în acest caz a fost legat de 

lucrările Comisiei româno - ruse pentru studierea problemelor izvorâte din istoria 

relaţiilor bilaterale, inclusiv problema Tezaurului României depus la Moscova în 

timpul Primului Război Mondial. Un al doilea domeniu de acţiune al BNR a fost 

cercetarea şi valorificarea fondului arhivistic al instituţiei. 

Un al treilea domeniu de acţiune a fost constituit de eforturile de clarificare a unor 

aspecte controversate, iar un al patrulea domeniu de acţiune al BNR a fost 

răspunsul "la obsedanta întrebare: de ce a fost evacuat tezaurul şi de ce la 

Moscova?". 

 uvernatorul BNR a spus că problema tezaurului românesc declarat sechestrat de 

autorităţile ruse sine die în Rusia rămâne astăzi la fel de actuală ca acum un secol, 

potrivit Agerpres. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Guvernul a stabilit cum se va deconta naveta elevilor. Cîmpeanu: „Nu 

pretindem că e soluția ideală” 

Trei elemente de noutate în decontarea navetei elevilorÎn ce condiții va fi decontată 

naveta elevilor 

Guvernul a adoptat miercuri ordonanța de urgență privind decontarea transportului 

elevilor între localitatea de domiciliu și localitatea în care învață. Pentru prima dată 

în România, va fi plătită și naveta elevilor care au de parcurs mai mult de 50 de 

kilometri. 

Ministrul Educaţiei, Sorin Cîmpeanu, a anunţat după şedinţa de  uvern de 

miercuri că  uvernul a adoptat ordonanța de urgență care face posibilă decontarea 

navetei elevilor. 

Cîmpeanu a precizat că este un prim pas important în rezolvarea acestei probleme 

care trenează de mult timp. 

„Nu pretindem că este soluţia ideală, dar este modalitatea de a putea plăti măcar 

naveta elevilor. Până acum, vă spun, nu a fost plătită naveta elevilor, din cauza 

unor neclarităţi legislative care a făcut inaplicabilă decontarea navetei”, a spus 

Cîmpeanu. 

Ministrul a precizat că este alocată suma de 100 de milioane de lei, fiind estimaţi 

130.000 de beneficiari. 

Trei elemente de noutate în decontarea navetei elevilor 

Sunt trei elemente de noutate în OU  adoptată de  uvern. Primul element este 

acela al decontării la un nivel triplu, de la 10 lei la 30 de lei pe lună și elev pentru 

primii 3 kilometri, la care se adaugă un tarif de 3 lei per kilometru pentru următorii 

47 de kilometri până la 50 de kilometri. 

Naveta va fi decontată și elevilor care au de parcurs distanțe care depășesc 50 de 

km, aceasta fiind, de fapt, o premieră pentru România. 

Al treilea element de noutate este că familia elevului nu mai este nevoită să 

plătească sumele pentru transportul de la localitatea de domiciliu până la unitatea 

de învățământ a elevului.  

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/educatie/guvernul-a-stabilit-cum-se-va-deconta-naveta-elevilor-cimpeanu-nu-pretindem-ca-e-solutia-ideala-1566061#highlight-1566061-1
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/educatie/guvernul-a-stabilit-cum-se-va-deconta-naveta-elevilor-cimpeanu-nu-pretindem-ca-e-solutia-ideala-1566061#highlight-1566061-1
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Ministerul Educației, prin inspectorate școlare și școli plătește aceste sume care vor 

fi decontate pe bază de documente justificative la finalul lunii. 

În ce condiții va fi decontată naveta elevilor 

 Decontarea va fi asigurată la nivelul valorii documentelor de transport 

lunare, dar nu mai mult de 30 lei/lună pentru distanța de 3 km. Va putea fi 

decontată lunar numai suma aferentă avansului primit în luna precedentă. 

 Pentru distanțele ce vor depăși 3 km, până la limita de 50 de km, suma de 30 

de lei /lună se va suplimenta cu 3 lei pentru fiecare kilometru/lună, dar nu 

mai mult decât valoarea documentelor de transport lunare. 

 În situația în care sunt elevi care se deplasează de la domiciliu către unitatea 

de învățământ la distanțe mai mari de 50 km și nu locuiesc la internat sau 

gazdă li se va deconta suma aferentă distanței de 50 km, la care se va adăuga 

1 leu/km/lună, pentru distanțele ce depășesc 50 de km. 

 Operatorii de transport rutier vor avea obligația de a emite documente lunare 

de transport cu încadrare în tarifele maxime per kilometru/lună. 

 Mecanismul de decontare va fi reglementat prin Metodologia ce va fi 

aprobată prin ordin al ministrului educației, în maximum 30 de zile de la 

emiterea ordonanței de urgență. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 România primește 7 miliarde de euro în următorii șapte ani de la UE pentru 

formarea și ocuparea tinerilor și combaterii sărăciei. Turcan: Statul va 

colabora cu angajatorii 

România are alocate în noul buget european multianual (2021-2027) suma de 7 

miliarde de euro pentru două programe operaționale dedicate atât combaterii 

sărăciei, cât și formării și educației tinerilor, a anunțat ministrul Muncii, Raluca 

Turcan, la finalul unei întâlniri la Bruxelles cu Elisa Ferreira, Comisar european 

pentru coeziune și reforme. 
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E vorba despre Programul Operațional de Incluziune și Demnitate Socială, destinat 

în exclusivitate combaterii sărăciei și incluziunii persoanelor vulnerabile, și de 

Programul Operațional Educație și Ocupare, cu o finanțare consistentă pentru 

măsuri de formare și ocupare. 

În plus, și PNRR va aduce finanțări pentru reforma sistemului de pensii și cea a 

salarizării bugetarilor, bugetul alocat acestor două mari proiecte fiind de 102 

milioane de euro. ”De asemenea, am prezentat pe larg planurile de investiții în 

infrastructura socială pentru copii și persoane cu dizabilități asumate prin PNRR, 

cu o finanțare de 100 de milioane de euro”, a declarat Raluca Turcan, potrivit unui 

comunicat de presă. Într-o altă întâlnire cu Nicolas Schimt, comisar european 

pentru ocuparea forței de muncă și drepturi sociale, Turcan a anunțat că prin PNRR 

va fi realizată și reforma Agenției Naționale pentru Ocuparea fortei de Muncă 

(ANOFM), astfel încât furnizarea serviciilor să poată fi realizată printr-o mai 

strânsă colaborare cu angajatorii. 

”Unul dintre obiectivele ministerului este să creștem capacitatea structurilor 

noastre proprii de a gestiona fondurile europene din politica de coeziune și din 

PNRR. Avem certitudinea sprijinului pe care Comisia Europeană ni-l va acorda, 

pentru a ne asigura că cele două Programe Operaționale care vizează problematica 

socială, de formare și de ocupare vor fi implementate cât mai curând cu putință”, a 

declarat Raluca Turcan. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Sindicaliştii de la Complexul Energetic Oltenia au venit la ușa lui Ludovic 

Orban: 'Noi spunem - un genocid social' 

Un grup de sindicalişti de la Sindicatul Energia Rovinari a venit miercuri la 

Camera Deputaţilor pentru a solicita adoptarea unui proiect de lege care introduce 

minerii şi energeticienii din Complexul Energetic Oltenia în categoria celor care îşi 

desfăşoară activitatea în condiţii de muncă speciale. 

Este vorba despre proiectul 75/2021 pentru modificarea Legii privind sistemul 

unitar de pensii publice, care se află miercuri pe ordinea de zi a plenului Camerei 

Deputaţilor şi urmează să fie supus votului. 
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"Am venit astăzi în Parlament pentru a susţine un proiect de lege, un proiect care 

aduce o modificare la legea pensiilor, un proiect care să recunoască condiţiile 

speciale de muncă în care muncesc minerii şi energeticienii din Complexul 

Energetic Oltenia. Datorită faptului că zeci de ani la rând angajatorul nostru, 

guvernele României au făcut reduceri de costuri inclusiv cu grupa de muncă, cu 

condiţiile de muncă ale minerilor şi energeticienilor din Complexul Energetic 

Oltenia, media de vârstă a acestei bresle din această companie a ajuns la 52 de ani. 

Noi spunem - un genocid social, pentru că am făcut o medie, în ultimii cinci ani au 

decedat 45 de colegi de-ai noştri, în fiecare an, mineri şi energeticieni, în timpul 

activităţii", a declarat Manu Tomescu, vicepreşedinte Sindicatului Energia 

Rovinari, la Palatul Parlamentului, potrivit AGERPRES. 

 

El a adăugat că minerii şi energeticienii sunt cea mai îmbătrânită categorie de 

salariaţi din toată industria românească. 

 

"Acest proiect ne recunoaşte condiţiile de muncă în care noi muncim.(...) Am 

reuşit să creăm un consens în care partidele politice din Parlament au înţeles 

problema noastră, să voteze şi să ne recunoască condiţiile de muncă. Prin proiectul 

votat astăzi se adaugă şi categoria minerilor şi energeticienilor din Complexul 

Energetic Oltenia la condiţii speciale de muncă. Ele au ca efect şi pensionarea mai 

devreme cu trei ani decât până acum a acestei categorii, reduce vârsta de 

pensionare cu trei ani", a afirmat Tomescu. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Comunitatea care a sprijinit masiv USR-PLUS, protest la ușa unui ministru 

susținut de PLUS 

Comunitatea Declic organizează, joi, un protest pe picioroange în faţa Ministerului 

Sănătăţii, pentru a atrage atenţia asupra faptului că infecţiile nosocomiale sunt 

"grav subraportate". Cei de la Declic au participat și organizat protestele din Piața 

Victoriei, proteste care i-au ridicat politic pe cei de la USR-PLUS 

Acţiunea de protest "Cât o mai lungiţi cu nosocomialele?" va avea loc de la ora 

11.00, în faţa Ministerului Sănătăţii, informează News.ro. 
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"Membrii Declic, alături de doi acrobaţi pe picioroange, cu bacterii imprimate pe 

haine, vor defila prin faţa birourilor de la Ministerul Sănătăţii, simbolizând invazia 

infecţiilor din spitale", au transmis organizatorii. 

Protestul are loc la şase luni de la depunerea la Ministerul Sănătăţii a petiţiei 

"Raportaţi infecţiile intraspitaliceşti’". Documentul, semnat de peste 20.000 de 

oameni, va fi depus din nou, la minister, la finalul acţiunii de protest. 

Comunitatea Declic îi cere ministrului Ioana Mihăilă să ia măsuri concrete pentru 

raportarea infecţiilor intraspitaliceşti. 

Comunitatea Declic are peste 880.000 de membri activi care militează pentru o 

societate mai dreaptă. 

(Sursa: news.ro) 

 

 Proiectul unei noi legi a educației care să fie înaintat în Parlament în 

sesiunea din toamnă este de datoria Ministerului Educației – anunță Sorin 

Cîmpeanu 

Ministerul Educației va realiza în această vară o nouă lege a educației, bazată pe 

proiectul prezidențial “România Educată”, a anunțat în această dimineață ministrul 

Educației. Noua lege a educației va fi depusă de Minister în Parlament în sesiunea 

parlamentară din toamnă, a precizat Sorin Cîmpeanu. 

“După ce vom avea încheiate în scurt timp concluziile la nivelul 

proiectului România Educată, este de datoria Ministerului Educației, chiar dacă 

acest lucru va presupune o muncă inclusiv pe perioada concediilor, în august, la un 

proiect al unei noi legi a educației care să poată fi înaintat în dezbatere în 

Parlament în următoarea sesiune, din toamnă”, a declarat Sorin Cîmpeanu, în 

cadrul unei conferințe de presă organizate la sediul Ministerului Educației. 

În cadrul aceleiași conferințe, Sorin Cîmpeanu a declarat, la o întrebare a presei cu 

privire la fostul ministru Daniel  uneriu, că acesta “este un fost ministru al 

educației foarte competent, căruia îi datorăm legea 1” (legea educației în vigoare în 

prezent, deși cu numeroase modificări – N. Red.). 
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Amintim că Sorin Cîmpeanu a anunțat pe 8 iunie intenția de a realiza o nouă lege a 

educației. În cadrul Dezbaterii online “Reforma digitală a Educației”, organizată de 

Edupedu.ro, UiPath Foundation și Brio.ro, ministrul Educației a declarat: 

“Așteptăm concluziile proiectului România Educată, după care implementarea 

concluziilor – prin proiect de lege. Sperăm să ne încadrăm în acest an, după ce 

avem agreate concluziile România Educată. Eu ca ministru îmi doresc o nouă lege 

a educației“. 

“Legea educației din 2011 a fost o lege foarte bună. Sistemele de educație fiind 

inerțiale, în toată lumea, au avut mari probleme în a ține pasul cu dezvoltarea 

societății, mai ales la nivel tehnologic. Din cauza diferenței de timp de 10 ani, sunt 

lucruri care trebuie schimbate. Plus sunt modificări care au distrus coerența Legii 

1. Păstrăm părțile bune din Lege, sunt mult prea multe, coerența e problema“, a 

precizat Cîmpeanu, pe 8 iunie. 

Prezent la acea dezbatere, Daniel  uneriu a replicat: “Lege nouă, lege veche, 

important e să avem un lucru funcțional și să fie bun pentru elevi. Legea 1 este 

singurul lucru unde nu mă supăr dacă e plagiată”. Vezi aici declarațiile din cadrul 

dezbaterii din 8 iunie. 

(Sursa: edupedu.ro) 

 

 Ministrul Dezvoltării anunță o revoluție: autorizațiile de construcție se vor 

acorda mai simplu 

Ministrul Dezvoltării, Lucrărilor Publice și al Administrației, Cseke Attila, a 

anunțat că a avut loc prima reuniune a comisiei care lucrează pentru elaborarea 

noului Cod al amenajării teritoriului, urbanismului și construcțiilor. 

Potrivit unui comunicat al MDLPA, Codul amenajării teritoriului, urbanismului și 

construcțiilor este cu un pas mai aproape de a fi adoptat. „Scopul este să încurajăm 

dezvoltarea prin proceduri și autorizări mai simple”, a spus ministrul Cseke Attila. 

Astfel, ministerul a identificat problemele legate de legislația în vigoare, a elaborat 

elementele de reformă a noului Cod, act normativ care va conține și propunerile 

specialiștilor din domeniu. 

https://uipathfoundation.com/
http://www.brio.ro/
https://www.edupedu.ro/live-astazi-de-la-ora-1500-dezbaterea-online-reforma-digitala-a-educatiei-noutatile-scolii-digitale-vor-fi-anuntate-de-ligia-deca-georgi-dimitrov-comisia-europeana-ministrii-sorin-cimpeanu/
https://www.edupedu.ro/live-astazi-de-la-ora-1500-dezbaterea-online-reforma-digitala-a-educatiei-noutatile-scolii-digitale-vor-fi-anuntate-de-ligia-deca-georgi-dimitrov-comisia-europeana-ministrii-sorin-cimpeanu/
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„În acest scop astăzi (marți-n.r.) a avut loc prima reuniune a comisiei din care fac 

parte reprezentanții comisiilor de specialitate ale Parlamentului, reprezentații 

ministerelor vizate de propunerea legislativă, membrii asociațiilor comunelor, 

orașelor și municipiilor din România, și asociațiile experților din domeniu. În 

comisie vor fi formulate observații și propuneri venite din partea arhitecților șefi ai 

localităților, ai autorităților publice locale, ai ISC și ANCPI, respectiv din partea 

ministerelor, a Parlamentului și a Consiliului Legislativ”, a spus Cseke Attila. 

MDLPA a anunțat elaborarea unui nou Cod al amenajării teritoriului, urbanismului 

și construcțiilor care va uni, într-un singur act normativ, 21 de legi, ordonanțe și 

hotărâri în vigoare în prezent. Pe lângă digitalizare, unificarea prevederilor și a 

terminologiei, noul Cod prevede reforme care vor debirocratiza și simplifica 

procedurile de adoptare a planurilor urbanistice generale și a autorizațiilor de 

construcție. 

„Planurile Urbanistice  enerale ale localităților sunt supuse unui proces de 

adoptare care poate dura mai mulți ani. Scopul este să simplificăm reglementările 

pentru a grăbi procedura. Astfel, construcțiile pot fi autorizate mai simplu, iar 

localitățile se pot dezvolta”, a mai spus Cseke Attila. 

 orma finală a proiectului va fi înaintată Parlamentului și poate intra în vigoare 

după adoptarea acesteia și publicarea în Monitorul Oficial. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 UPDATE Coplata în sănătate, pe masa Guvernului: Executivul a amânat 

momentan o decizie 

 uvernul a discutat în ședința de miercuri un proiect de OU  privind tipurile de 

servicii medicale pentru care asiguraţii plătesc o contribuţie personală la furnizorii 

privaţi care încheie contracte cu casele de asigurări de sănătate, pentru spitalizare 

continuă, ambulatoriu clinic de specialitate şi ambulatoriu paraclinic de 

specialitate, respectiv coplata. Potrivit proiectului, pacienții ar trebui să plătească 

de la 1 iulie 2021 doar pentru spitalizarea continuă, urmând ca în 2022 să fie 

stabilit mecanismul și pentru ambulatoriu clinic de specialitate şi paraclinic de 

specialitate. Executivul nu a mai adoptat însă miercuri acest proiect de OU . 
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Cum s-ar aplica mecanismul de coplată potrivit proiectului de OU : 

 "În situația în care asigurații optează să beneficieze de unele servicii 

medicale la furnizorii privați care încheie contracte cu casele de asigurări de 

sănătate, în regim de spitalizare continuă, ambulatoriu clinic de specialitate 

şi ambulatoriu paraclinic de specialitate, respectivii furnizori pot solicita 

acestor asigurați, pe baza consimțământului prealabil exprimat în scris, o 

contribuţie personală pentru a acoperi diferenţa dintre tariful practicat de 

furnizor pentru rezolvarea cazului sau, după caz, tarifele serviciilor medicale 

acordate şi tarifele corespondente suportate din bugetul  ondului naţional 

unic de asigurări sociale de sănătate, astfel cum va fi stabilită această 

diferență prin Contractul-cadru, potrivit alin. (2^3). 

 (2^2) Contribuţia personală pentru fiecare categorie de serviciu medical 

prevăzută la alin. (2^1) este afişată pe pagina de internet și la sediul 

furnizorilor privaţi de servicii medicale şi se plăteşte de către asiguraţi, în 

mod direct sau printr-o asigurare încheiată în baza unui contract cu o 

societate de asigurări. 

 Prin excepție de la prevederile alin. (2^5), prevederile alin. (2^1) - (2^3) 

referitoare la contribuția personală pe care o pot plăti asigurații care optează 

să beneficieze de unele servicii medicale acordate de furnizorii privaţi care 

încheie contracte cu casele de asigurări de sănătate, în ambulatoriu clinic de 

specialitate şi ambulatoriu paraclinic de specialitate, se aplică după 60 de 

zile de la data intrării în vigoare a legii bugetului de stat pe anul 2022.” 

 ”Asigurările voluntare de sănătate de tip complementar suportă coplata și 

contribuția personală datorate de asigurat, în condiţiile legii.” 

 

CITEȘTE AICI INTE RAL PROIECTUL DE OU . 

 

Detalii din nota de fundamentare a proiectului de OUG: De ce este nevoie de acest 

act și ce se schimbă 

 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-06-16-24864042-0-oug-spital-guvern.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-06-16-24864042-0-oug-spital-guvern.pdf
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În nota de fundamentare a proiectului de OU  se arată faptul că "prin dispozițiile 

art. 230 alin. (2^1) și (2^3) din Legea nr. 95/2006, republicată, cu modificările și 

completările ulterioare, s-a reglementat faptul că asiguraţii, care optează să 

beneficieze de unele servicii medicale acordate de furnizorii privaţi, care încheie 

contracte cu casele de asigurări de sănătate, în regim de spitalizare continuă, 

ambulatoriu clinic de specialitate şi ambulatoriu paraclinic, pot plăti o contribuţie 

personală pentru a acoperi diferenţa dintre tarifele serviciilor medicale acordate de 

furnizorii privaţi şi tarifele suportate din bugetul  ondului naţional unic de 

asigurări sociale de sănătate. 

 

Serviciile medicale pentru care asiguraţii plătesc contribuţie personală, modalitatea 

şi condiţiile acordării acestora, precum şi procedura de stabilire a nivelului 

contribuţiei personale urmează a fi stabilite prin contractul-cadru, aprobat prin 

hotărâre a  uvernului. 

 

În prezent, potrivit cadrului legal în vigoare se stabilește faptul că prevederile alin. 

(2^1) - (2^3) ale art. 230 se aplică începând cu data de 1 iulie 2021. 

 

Executivul subliniază însă că din cauza situației epidemiologice din anul 2020, 

prevederile Contractului-cadru care reglementează condiţiile acordării asistenţei 

medicale, a medicamentelor şi a dispozitivelor medicale în cadrul sistemului de 

asigurări sociale de sănătate pentru anii 2018 – 2019 au fost prelungite succesiv 

prin acte normative până la data de 30 iunie 2021, dar acestea nu cuprind 

reglementări cu privire la serviciile medicale pentru care asiguraţii plătesc o 

contribuţie personală la furnizorii privaţi care încheie contracte cu casele de 

asigurări de sănătate, pentru spitalizare continuă, ambulatoriu clinic de specialitate 

şi ambulatoriu paraclinic de specialitate." 

 "Rezultă astfel că este necesară reglementarea tipurilor de servicii medicale 

pentru care se va putea încasa contribuție personală începând cu data de 1 

iulie 2021, fiind propus un mecanism gradual, începând cu spitalizarea 

continuă, urmând ca în anul 2022 să fie stabilit și pentru ambulatoriu clinic 

de specialitate şi ambulatoriu paraclinic de specialitate, detaliere care se va 

regăsi astfel cum prevăd art. dispozițiile art. 230 alin. (2 ^3) din Legea nr. 

95/2006, prin contractul-cadru.", se arată în document. 
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Schimbările preconizate de proiectul de OU  

 Prin proiectul de act normativ se propune prelungirea termenului de aplicare 

a prevederilor cu privire la contribuţia personală, care poate fi plătită de 

asigurați, pentru unele servicii medicale în regim de ambulatoriu clinic de 

specialitate şi ambulatoriu paraclinic de specialitate, în condițiile în care 

aceștia optează ca aceste servicii să fie acordate de furnizori privați, aflați în 

relație contractuală cu casele de asigurări de sănătate. 

 Având în vedere faptul că pentru stabilirea tarifelor suportate din bugetul 

 NUASS pentru serviciile medicale acordate de furnizori este necesară 

adoptarea legii bugetului de stat, precum și parcurgerea întregului proces de 

consultare / negociere mai sus menționat, se propune ca termenul de aplicare 

a prevederilor cu privire la contribuția personală să fie stabilit în concordață 

cu termenul stabilit de Legea nr. 95/2006 pentru elaborarea Contractului-

cadru, care reglementează condiţiile acordării asistenţei medicale, a 

medicamentelor şi a dispozitivelor medicale în cadrul sistemului de asigurări 

sociale de sănătate. 

 Astfel, în concordanță cu acest termen s-a stabilit și termenul de intrare în 

vigoare a reglementărilor privind contribuția personală pentru unele servicii 

medicale acordate în ambulatoriul clinic de specialitate şi ambulatoriul 

paraclinic de specialitate, respectiv 60 de zile de la intrarea în vigoare a legii 

bugetului de stat pentru anul 2022. 

 Până la data respectivă urmează a se stabili și a se parcurge procesul de 

consultare și negociere cu organizațiile profesionale, sindicale și patronale 

reprezentative din domeniul medical, precum și a se adopta actul normativ 

cu privire la serviciile medicale pentru care asigurații pot opta pentru plata 

unei contribuții personale pentru unele servicii medicale acordate în 

ambulatoriul clinic de specialitate şi ambulatoriul paraclinic de specialitate, 

în condițiile acordării acestor servicii de către furnizorii privați. 

 Reglementările privind contribuția personală pentru spitalizare continuă se 

vor aplica începând cu data de 1 iulie 2021 având în vedere contextul 

epidemiologic actual cu privire la stabilirea spitalelor Covid-19, respectiv 

suport Covid-19, precum și opțiunile asiguraților de a se adresa unor 
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furnizori privați, urmând ca prin Contractul-cadru să fie definită, pe baza 

consimțământului prealabil exprimat în scris, contribuţia personală pentru a 

acoperi diferenţa dintre tariful practicat de furnizor pentru rezolvarea cazului 

şi tarifele corespondente suportate din bugetul  ondului naţional unic de 

asigurări sociale de sănătate. 

 Totodată, având în vedere dreptul persoanelor asigurate de a beneficia de un 

pachet de servicii medicale de bază, în condițiile în care pentru furnizorii 

privați este reglementată posibilitatea încasării unei contribuții personale din 

partea asiguraților, prin proiectul de act normativ se reglementează 

posibilitatea unei majorări treptate, până la data de 31 decembrie 2022, cu 

maxim 10% a numărului de paturi pentru care casele de asigurări de sănătate 

pot încheia contracte de furnizare de servicii medicale spitalicești în regim 

de spitalizare continuă cu furnizorii privați. 

 Aceasta majorare va avea în vedere analiza contextului specific la nivel local 

prin raportare la nevoia de servicii medicale, și se va realiza pe baza unor 

criterii și a unei metodologii prevăzute în normele metodologice de aplicare 

a contractului-cadru, în limita numărului de paturi aprobate la nivelul 

județului/municipiului București (...) 

 Procentul de creștere stabilit prin norma propusă a fost determinat urmare a 

analizei numărului de paturi contractabile cu furnizorii privați în perioada 

2018-2020, din care a rezultat un trend de creștere anuală de aproximativ 2% 

la nivel național, respectiv 5% la nivelul județelor care au înregistrat 

creșterea numărului de paturi contractate cu furnizorii privați. 

 Așadar, măsura cu privire la stabilirea unui procent de majorare a numărului 

paturilor contractabile cu furnizorii privați urmărește asigurarea accesului 

pacienților la servicii medicale fără plata unei contribuții personale. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Nicuşor Dan anunţă că a fost semnat acordul privind proiectul "Şcoala 

Profesională Metropolitană în sistem dual din Bucureşti" 

Primarul general al Capitalei, Nicuşor Dan, anunţă semnarea acordului privind 

proiectul "Şcoala Profesională Metropolitană în sistem dual din Bucureşti" de către 

Primăria  enerală, primăriile de sector şi Inspectoratul Şcolar al Municipiului 

Bucureşti."O dată, consider că este bine să existe o corespondenţă între ceea ce 

face şcoala şi nevoile curente ale societăţii. Apoi, avem de schimbat mentalitatea. 

A avea o meserie este unul dintre cele mai onorabile lucruri pentru tine şi pentru 

comunitatea în care trăieşti", afirmă Nicuşor Dan, citat de News.ro. 

 

"Acordul privind învăţământul profesional din Bucureşti devine realitate. Astăzi, în 

prezenţa ministrului Educaţiei, Sorin Cîmpeanu, a inspectorului şcolar general, 

Mihaela Ştefan, a celor şase primari de sector, a reprezentanţilor mediului de 

afaceri din Capitală, dar şi a reprezentanţilor asociaţiilor de părinţi din Bucureşti, 

am concretizat acest proiect aşteptat de multă vreme, de toţi cei implicaţi", a scris 

Nicuşor Dan pe  acebook, miercuri. 

 

El a menţionat că acordul privind proiectul "Şcoala Profesională Metropolitană în 

sistem dual din Bucureşti" este semnat de Primăria  enerală, primăriile de sector şi 

Inspectoratul Şcolar al Municipiului Bucureşti. 

 

"Avem de schimbat multe în acest domeniu, dar mai ales trebuie să schimbăm 

două lucruri. O dată, consider că este bine să existe o corespondenţă între ceea ce 

face şcoala şi nevoile curente ale societăţii. Apoi, avem de schimbat mentalitatea. 

A avea o meserie este unul dintre cele mai onorabile lucruri pentru tine şi pentru 

comunitatea în care trăieşti. Trebuie să facem toate eforturile pentru ca astfel de 

lucruri să devină o normalitate şi să stăm împreună la aceeaşi masă cu toţi cei care 

îşi doresc să schimbe în bine locul în care trăim.  elicitări agenţilor economici care 

au înţeles această direcţie şi au înţeles că asta trebuie să facem. Din partea 

Primăriei  enerale vor avea mereu tot sprijinul. Mulţumesc primarilor de sector, 

care au contribuit cu idei şi au fost de acord ca acest proiect să prindă contur", a 

conchis primarul general al Capitalei. 

(Sursa: news.ro) 
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 Motivarea judecătorilor CCR, după decizia CJUE: ''SIIJ este opţiunea 

Parlamentului, Constituţia este supremă' 

Curtea Constituţională a României a publicat motivarea deciziei din 8 iunie 2021, 

prin care a decis constituţionalitatea SIIJ în raport cu criticile ridicate, şi a hotărât 

obligatoriu şi irevocabil că Legea fundamentală, Constituţia, îşi prezervă poziţia 

ierarhic superioară vizavi de dreptul UE, anunță Mediafax. 

În motivare, judecătorii CCR susţin că „menţin jurisprudenţa anterioară şi constată 

că singurul act care, în virtutea caracterului său obligatoriu, ar fi putut constitui 

normă interpusă controlului de constituţionalitate realizat prin raportare la art.148 

din Constituţie - Decizia 2006/928 -, prin dispoziţiile şi obiectivele pe care le 

impune, nu are relevanţă constituţională, întrucât nu complineşte o lacună a Legii 

fundamentale şi nici nu dezvoltă normele acesteia prin stabilirea unui standard mai 

ridicat de protecţie”. 

În ceea ce priveşte SIIJ, CCR a stabilit că din conţinutul normativ al legii rezultă 

aspectele ce vizează „buna administrare a justiţiei”: pe de o parte, crearea unei 

structuri specializate de investigare care să asigure o practică unitară cu privire la 

efectuarea actelor de urmărire penală pentru infracţiunile săvârşite de magistraţi şi, 

pe de altă parte, reglementarea unei forme adecvate de protecţie a magistraţilor 

împotriva presiunilor exercitate asupra lor prin sesizări/denunţuri arbitrare. 

„Curtea menţionează că opţiunea legiuitorului de a reglementa în cuprinsul actului 

normativ prin care se înfiinţează noua structură de parchet acele norme de drept 

care prezintă caracter de specificitate nu afectează constituţionalitatea acestei din 

urmă legi, de vreme ce principiul invocat nu are o consacrare constituţională, iar 

toate celelalte elemente care vizează statutul procurorului rămân pe deplin 

aplicabile procurorilor S.I.I.J.” 

„În acest sens, Curtea observă că norma procesual penală prevede că procurorul 

este obligat ca, atunci când actul de sesizare îndeplineşte condiţiile prevăzute de 

lege, să dispună începerea urmăririi penale, astfel că norma nu poate fi interpretată 

în sensul că lasă la aprecierea procurorului deschiderea procedurii de investigare, 

iar aceasta are o aplicabilitate generală indiferent de calitatea celui împotriva căruia 

este formulată o sesizare penală şi indiferent de organul de urmărire penală care 

realizează investigaţia. 
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Curtea reţine că investigarea unor categorii diferite de persoane în cadrul aceluiaşi 

dosar al S.I.I.J. nu poate confirma prin ea însăşi realizarea riscului de presiune 

politică. Codul de procedură penală român prevede, de exemplu, urmărirea penală 

şi judecarea unor persoane fără vreo calitate specială de către parchete, respectiv de 

către instanţe superioare în grad celor cărora le-ar reveni competenţa după materie, 

atunci când în aceeaşi cauză sunt implicate persoane a căror calitate specială atrage 

o anumită competenţă. Normele de prorogare a competenţei unui organ judiciar, 

care extind, în mod excepţional, competenţa unor organe judiciare, au la bază 

raţiuni de bună administrare a justiţiei şi au în vedere faptul că efectuarea urmăririi 

penale de către acelaşi parchet faţă de toţi participanţii este de natură să asigure 

continuitate, eficienţă şi celeritate activităţii de urmărire penală, evitându-se, astfel, 

soluţiile contradictorii care ar putea apărea în ipoteza în care competenţa de 

urmărire ar fi împărţită între diferite structuri de parchet, fiind o premisă a 

realizării actului de justiţie într-un termen rezonabil şi în mod echitabil. 

Cu privire la efectele pe care înfiinţarea acestei secţii le are asupra competenţei 

altor structuri de parchet, în sensul diminuării acesteia în ceea ce priveşte 

cercetarea infracţiunilor comise de către judecători, procurori, respectiv de către 

membrii C.S.M., precum şi a celor comise de alte persoane alături de magistraţi, 

Curtea apreciază că opţiunea legiuitorului corespunde competenţei sale 

constituţionale de legiferare în domeniul organizării sistemului judiciar şi nu 

constituie o problemă de constituţionalitate faptul că o structură de parchet 

preexistentă pierde o parte dintre competenţele sale legale, atâta vreme cât 

respectiva structură de parchet nu are o consacrare constituţională (...) 

Având în vedere cele statuate de Curtea Constituţională prin Decizia nr.547 din 7 

iulie 2020, inclusiv prin raportare la prevederile constituţionale cuprinse în art.1 

alin.(3) privind statul de drept, dispoziţiile legale care stabileau competenţa 

procurorilor S.I.I.J. de a exercita şi retrage căile de atac în cauzele de competenţa 

secţiei, inclusiv în cauzele aflate pe rolul instanţelor sau soluţionate definitiv 

anterior operaţionalizării acesteia, şi-au încetat aplicabilitatea, astfel că la data 

pronunţării Hotărârii din 18 mai 2021 de către C.J.U.E. acestea nu mai erau 

susceptibile de a produce efectele juridice reţinute în actul C.J.U.E., iar argumentul 

instanţei europene apare ca fiind fără suport factual şi juridic. (...) 
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Pe de altă parte, Curtea nu poate ignora faptul că perioada scursă de la data 

operaţionalizării S.I.I.J. (octombrie-noiembrie 2018) până la data sesizării C.J.U.E. 

cu cererea de pronunţare a unei hotărâri preliminare (29 martie 2019) reprezintă un 

termen mai mic de 6 luni. În acest context, apar discutabile „indicaţiile furnizate” 

C.J.U.E. de către instanţa de trimitere din care reiese că normele care 

reglementează organizarea şi funcţionarea acestei secţii nu au fost concepute astfel 

încât să respecte examinarea cauzei judecătorilor şi a procurorilor vizaţi într-un 

termen rezonabil, „indicaţii” care au stat la baza soluţiei pronunţate de instanţa 

europeană”. 

Pentru toate argumentele expuse, Curtea Constituţională constată că reglementarea 

care prevede înfiinţarea S.I.I.J. reprezintă o opţiune a legiuitorului naţional, în 

acord cu prevederile constituţionale cuprinse în art.1 alin.(3) referitoare la statul de 

drept şi în art.21 alin.(1) şi (3) referitoare la accesul liber la justiţie, dreptul la un 

proces echitabil şi soluţionarea cauzelor într-un termen rezonabil şi, implicit, în 

acord cu prevederile art.2 şi ale art.19 alin.(1) din TUE. 

Cu privire la interpretarea principiului „supremaţiei dreptului Uniunii” în sensul că 

acesta se opune unei reglementări de rang constituţional a unui stat membru, astfel 

cum este interpretată de instanţa constituţională a acestuia, potrivit căreia o instanţă 

inferioară nu este autorizată să lase neaplicată din oficiu o dispoziţie naţională pe 

care o consideră contrară dreptului Uniunii, Curtea Constituţională reafirmă că 

stabilirea modului de organizare, funcţionare şi delimitare a competenţelor între 

diferitele structuri ale organelor de urmărire penală ţin de competenţa exclusivă a 

statului membru. 

În acest context, Curtea constată că raportul dintre dreptul naţional şi dreptul 

internaţional este stabilit în Constituţia României în cuprinsul art.11 şi art.20. Din 

interpretarea coroborată a celor două norme constituţionale se desprind 

următoarele principii: angajamentul asumat de statul român de a îndeplini întocmai 

şi cu bună-credinţă obligaţiile ce-i revin din tratatele la care este parte;prin 

ratificarea actelor sau tratatelor internaţionale de către Parlamentul României, 

acestea devin norme naţionale, de drept intern; supremaţia Constituţiei României în 

raport cu dreptul internaţional: 
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O reglementare specială în Constituţia României o are raportul dintre dreptul 

naţional şi dreptul Uniunii Europene, care este stabilit în cuprinsul art.148 alin.(2) 

şi (4), potrivit căruia: „(2) Ca urmare a aderării, prevederile tratatelor constitutive 

ale Uniunii Europene, precum şi celelalte reglementări comunitare cu caracter 

obligatoriu, au prioritate faţă de dispoziţiile contrare din legile interne, cu 

respectarea prevederilor actului de aderare.[…] (4) Parlamentul, Preşedintele 

României,  uvernul şi autoritatea judecătorească garantează aducerea la 

îndeplinire a obligaţiilor rezultate din actul aderării şi din prevederile alineatului 

(2).” Astfel, clauza de aderare la Uniunea Europeană cuprinde în subsidiar o clauză 

de conformitate cu dreptul U.E., potrivit căreia toate organele naţionale ale statului 

sunt obligate în principiu să implementeze şi aplice dreptul U.E. Acest lucru este 

valabil şi pentru Curtea Constituţională, care asigură, în virtutea art.148 din 

Constituţie, prioritatea de aplicare a dreptului european. Însă această prioritate de 

aplicare nu trebuie percepută în sensul înlăturării sau desconsiderării identităţii 

constituţionale naţionale, consacrate de art.11 alin.(3) coroborat cu art.152 din 

Legea fundamentală, ca garanţie a unui nucleu identitar de fond al Constituţiei 

României şi care nu trebuie relativizată în procesul integrării europene. 

Curtea reţine că o instanţă judecătorească are abilitarea să analizeze conformitatea 

unei dispoziţii „din legile interne”, deci aparţinând dreptului intern, cu dispoziţiile 

de drept european prin prisma art.148 din Constituţie şi, în cazul în care constată 

contrarietatea, are competenţa să aplice cu prioritate dispoziţiile de drept al Uniunii 

în litigiile ce antamează drepturile subiective ale cetăţenilor. În toate cazurile, 

Curtea constată că, prin noţiunile de „legi interne” şi „drept intern”, Constituţia are 

în vedere exclusiv legislaţia infraconstituţională, Legea fundamentală prezervându-

şi poziţia ierarhic superioară în virtutea art.11 alin.(3) din Legea fundamentală 

Curtea constată că C.J.U.E., declarând caracterul obligatoriu al Deciziei 2006/928, 

a limitat efectele acesteia dintr-o dublă perspectivă: pe de o parte, a stabilit că 

obligaţiile ce rezultă din decizie cad în sarcina autorităţilor române competente să 

colaboreze instituţional cu Comisia 17 Europeană (paragraful 177 din hotărâre), 

deci în sarcina instituţiilor politice, Parlamentul şi  uvernul României, şi, pe de 

altă parte, că obligaţiile se exercită în temeiul principiului colaborării loiale, 

prevăzut de art.4 din TUE. Din ambele perspective, obligaţiile nu pot incumba 

instanţelor de judecată, organe ale statului care nu sunt abilitate să colaboreze cu o 

instituţie politică a Uniunii Europene. 
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Prin urmare, Curtea constată că aplicarea pct.7 din dispozitivul hotărârii, potrivit 

căruia o instanţă de judecată „este autorizată să lase neaplicată din oficiu o 

dispoziţie naţională care intră în domeniul de aplicare al Deciziei 2006/928 şi pe 

care o consideră, în lumina unei hotărâri a Curţii, ca fiind contrară acestei decizii 

sau articolului 19 alineatul (1) al doilea paragraf TUE” nu are temei în Constituţia 

României, întrucât, aşa cum s-a menţionat în prealabil, art.148 din Constituţie 

consacră prioritatea de aplicare a dreptului european faţă de dispoziţiile contrare 

din legile interne. Or, rapoartele M.C.V., întocmite în baza Deciziei 2006/928, prin 

conţinutul şi efectele lor, astfel cum acestea au fost stabilite prin Hotărârea 

C.J.U.E. din 18 mai 2021, nu constituie norme de drept european, pe care instanţa 

de judecată să le aplice cu prioritate, înlăturând norma naţională. Prin urmare, 

judecătorul naţional nu poate fi pus în situaţia de a decide aplicarea prioritară a 

unor recomandări în detrimentul legislaţiei naţionale, întrucât rapoartele M.C.V. nu 

normează, deci nu sunt susceptibile de a intra într-un conflict cu legislaţia internă”, 

se arată în motivarea CCR. 

Decizia CCR este obligatorie şi definitivă pentru toate autorităţile şi instituţile 

statului român. 

Deczia CCR a fost luată cu majoritate de voturi pe 8 iunie 2021 iar motivarea 

conţine două opinii separate semnate de judecătorii CCR, Livia Stanciu şi Simina 

Tănăsescu. 

O parte din asociaţiile de magistraţi au salutat zilele trecute decizia CCR, 

procurorul general al României, Gabriela Scutea le-a transmis procurorilor din 

subordine, după decizia CCR, că dreptul UE are prioritate faţă de ordinea juridică 

naţională, iar Stelian Ion, ministrul Justiţiei, dar şi procurorul militar, Bogdan 

Pîrlog, au declarat că decizia CCR intră în contradicţie cu CJUE, că actuala 

Comisie Europeană, în urma motivării, este posibil să ia atitudine respectiv, să 

declanşeze infringement la adresa României pe Justiţie. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Soldul creditelor acordate populaţiei şi companiilor la finalul lunii aprilie 

2021 a crescut cu 8,2%, până la 285,9 mld. lei. Bucureştiul, Clujul şi Timişul 

conduc clasamentul celor mai finanţate judeţe 

Primele trei judeţe cu cel mai mare sold al finanţărilor acordate de bănci populaţiei 

şi companiilor în lei şi valută la finalul lunii aprilie 2021 deţin cumulat circa 50,3% 

din soldul total al finanţărilor pentru populaţie şi companii ♦ Cele mai mari ritmuri 

de creştere ale soldului finanţărilor s-au înregistrat la judeţele Cluj, Constanţa şi 

Sibiu. 

Bucureştiul, care include şi judeţul Ilfov, are cel mai mare sold al finanţărilor acor-

date populaţiei şi companiilor, în lei şi valută, la finalul lunii aprilie 2021, de circa 

113,78 mld. lei, cu 9,5% mai mult comparativ cu soldul din aceeaşi perioadă a 

anului trecut, potrivit datelor BNR. Doar Bucureştiul deţine o pondere a finanţă-

rilor acordate populaţiei şi companiilor în lei şi valută de aproape 40%. 

Soldul creditelor populaţiei şi companiilor în lei şi valută de la finalul lunii aprilie 

2021 s-a situat la un nivel de 285,9 mld. lei, în creştere cu 8,2% faţă de soldul 

înregistrat la finalul lunii aprilie din 2020. Din totalul creditelor acordate populaţiei 

şi companiilor, în lei şi valută, până la finalul lunii aprilie 2021, circa 46% au fost 

pentru zona de corporate şi restul de 54% pe zona de retail. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Bătălia pe Romexpo din București a ajuns la faza pe „amendamente”. 

Comisia Juridică din Senat îl ignoră pe Președinte iar Statul pierde 

Afacerea Romexpo se referă la proiectul de lege prin care Camera de Comerț si 

Industrie primește gratuit întreg Complexul Expozițional din nordul Bucureștiului, 

o adevărată comoară. In 2020, proiectul de lege a trecut tacit de Senat și a intrat in 

dezbaterea Camerei Deputaților. 

Propunerea legislativă a fost inițiată de un grup de parlamentari PMP și prevede ca 

terenurile statului în valoare de sute de milioane de euro să fie facute cadou 

Camerei de Comert și Industrie a Romaniei pentru dezvoltarea unui proiect 

imobiliar.  
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Președintele Iohannis a întors proiecul în Parlament, iar legea a fost discutată și 

votată la inceputul lunii iunie, în Comisia Juridică a Senatului. Singurii care au 

votat împotrivă au fost politicienii USR-PLUS, iar PNL a adus unele amendamente 

care "slabesc și mai mult controlul Statului", spune Robert Ioniță, Director Juridic 

NEPI Rockcastle. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Iohannis: Încurajez responsabilii noștri să contacteze omologii lor din 

Estonia, să lucrăm la un concept de e-guvernare 

Klaus Iohannis a încurajat responsabilii români privind digitalizarea să lucreze 

împreună cu omologii lor estonieni la un concept de e-guvernare de succes pentru 

România. Foto: presidency.ro 

Președintele Klaus Iohannis a declarat, miercuri, în cadrul conferinței de presă de 

la Tallinn, că a vorbit cu președintele Estoniei despre sistemul de e-guvernare al 

statului baltic, acesta fiind un model. Șeful statului a spus că încurajează toți 

responsabilii români din domeniu să contacteze omologii lor estonieni pentru a 

lucra împreună la un concept de succes. 

“Am abordat această chestiune foartă importantă în discuția cu doamna președinte. 

Este cunoscut faptul că Estonia este un campion al digitalizării și e-guvernării. Este 

la fel de clar că relațiile noastre foarte bune sunt o bază solidă pentru o colaborare 

în acest domeniu. 

Voi încuraja pe toți responsabilii de la noi din domeniu să contacteze pe omologii 

lor din Estonia și să încercăm să lucrăm împreună la un concept de succes. Estonia 

este cu mult, aș spunea chiar foarte mult, înaintea noastră în ce ce privește sisteme 

de e-guvernare, servicii digitale pentru toți cetățenii, securitatea rețelelor samd. 

Avem foarte mult de învățat și sunt optimist în ce privește o colaborare foarte 

sănătoasă în acest domeniu. 
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Ca să punctez acest lucru, să nu rămânem doar la declarații politice, mâine voi 

vizita centrul prin care Estonia arată musafirilor cum văd ei aici în Estonia 

sistemele de e-guvernare, e-servicii și securitatea acestora”, a afirmat Klaus 

Iohannis la Palatul Kadriorg, unde a avut o întâlnire cu președintele Estoniei, 

Kersti Kaljulaid. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Guvernul a aprobat memorandumul care permite vânzarea participației 

României la combinatul Krivoi Rog din Ucraina 

Guvernul a aprobat memorandumul care permite vânzarea participației României 

la combinatul Krivoi Rog.  

Memorandumul privind identificarea celei mai bune soluţii pentru vânzarea sau 

valorificarea participaţiei României de pe platforma Combinatului Krivoi Rog din 

Ucraina, cu toate drepturile şi obligaţiile aferente, a fost aprobat miercuri de 

Guvern, în şedinţa săptămânală, potrivit unui comunicat al Ministerului 

Economiei, Antreprenoriatului şi Turismului (MEAT). 

Documentul întocmit de ministerul de resort mai indică amendarea cadrului 

legislativ privind Combinatul Minier de Îmbogăţire a Minereurilor acide cu 

conţinut de fier Krivoi Rog, pentru a asigura o formă de soluţionare 

corespunzătoare situaţiei existente. O prevedere este abrogarea Legii nr. 

95/31.12.1993 privind continuarea participării României la construirea 

combinatului şi asigurarea resurselor de finanţare necesare. 

Statul român, prin MEAT, plăteşte anual, din 1999 şi până în prezent, 

aproximativ un milion de euro către trei firme pentru pază şi conservare. Aceste 

firme sunt impuse printr-o lege specială, notează sursa citată. 

Combinatul Minier de Îmbogăţire a Minereurilor Acide cu Conţinut de  ier de la 

Krivoi Rog (CIM Krivoi Rog) a fost un proiect de cooperare interstatală conceput 

pe o schemă utilizată în cadrul fostei organizaţii a Consiliului de Ajutor Economic 

Reciproc.  

http://www.economie.gov.ro/memorandum-privind-vanzarea-valorizarea-participatiei-romaniei-la-combinatul-krivoi-rog?fbclid=IwAR0TBSxGs1H8lCXLkYF0TeoHSM217rXsOvrE0ppQrVrsdhbUkcrSCwqbpZQ
http://www.economie.gov.ro/memorandum-privind-vanzarea-valorizarea-participatiei-romaniei-la-combinatul-krivoi-rog?fbclid=IwAR0TBSxGs1H8lCXLkYF0TeoHSM217rXsOvrE0ppQrVrsdhbUkcrSCwqbpZQ
https://www.digi24.ro/stiri/economie/claudiu-nasui-vrea-sa-vanda-activele-si-creantele-detinute-de-romania-la-krivoi-rog-in-ucraina-platim-1-milion-de-euro-pe-an-paza-1543379
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Construirea CIM Krivoi Rog a fost hotărâtă prin Convenţia multilaterală privind 

colaborarea în acest scop, încheiată la 20 octombrie 1983 la Berlin, între  uvernele 

Republicii Democrate Germane, Republicii Populare Ungaria, Uniunii 

Republicilor Sovietice Socialiste şi Republicii Socialiste Cehoslovacia, se arată în 

memorandum. 

Ulterior, Republica Populară Ungară s-a retras din această Convenţie şi au aderat 

Republica Populară Bulgaria şi Republica Socialistă România (în baza Convenţiei 

interguvernamentale româno-sovietice din 29 decembrie 1986). 

Urmare a transformărilor politice şi sociale din ţările participante, după preluarea 

administraţiei Combinatului de către Ucraina ca stat independent, implicate în 

această colaborare au mai rămas doar Ucraina, România şi Slovacia. 

Cota de participare a României reprezintă aproape 27% din valoarea întregului 

proiect 

În baza Convenţiei interguvernamentale româno-sovietice din 29 decembrie 1986 

şi a Protocolului interguvernamental româno-ucrainean din 5 mai 1994 

(Protocolul), volumul total al cotei de participare a României era de 774,54 

milioane ruble transferabile, reprezentând aproape 27% din valoarea întregului 

proiect. România a investit, până în prezent, circa 83% din valoarea cotei sale de 

participare în valoare totală de aproximativ 640,38 milioane ruble transferabile, la 

care se adaugă dobânzile calculate de Banca Comercială Română. potrivit 

Agerpres. 

Conform documentului, îndeplinirea obligaţiilor şi drepturile ce revin părţii 

române din participarea la construirea Combinatului de la Krivoi Rog se realizează 

prin antreprenori, respectiv societăţile comerciale Arcom Bucureşti, Arcif 

Bucureşti şi Uzinexport Bucureşti. 

Din cauza lipsei surselor de finanţare din partea Ucrainei, lucrările la CIM Krivoi 

Rog au fost sistate. Astfel, în anul 1999 a fost aprobată Hotărârea  uvernului nr. 

643/1999 privind modul de decontare a cheltuielilor efectuate de antreprenorii 

români pe perioada de sistare a lucrărilor de construcţii montaj la Combinatul 

minier de îmbogăţire a minereurilor acide cu conţinut de fier de la Krivoi Rog-

Ucraina. 
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Ministerul Economiei, Antreprenoriatului şi Turismului (MEAT), în calitate de 

ordonator principal de credite, asigură fondurile necesare activităţilor desfăşurate 

de antreprenorii români pe perioada de sistare a lucrărilor de construcţii montaj la 

CIM Krivoi Rog, în baza H  nr. 643/1999 completată prin H  nr. 290/2001. 

Aceste activităţi constau în conservarea şi paza obiectivelor, depozitelor de 

materiale, instalaţiilor şi utilajelor tehnologice existente în stoc. 

Sumele plătite pentru paza şi conservarea utilajelor din cadrul combinatului din 

Ucraina sunt de circa 4 milioane de lei anual. 

După anul 1994 au avut loc numeroase întâlniri bilaterale pentru rezolvarea 

situaţiei de la CIM Krivoi Rog. În anul 2008 în cadrul întâlnirilor de la Bucureşti, 

partea română a susţinut identificarea unei soluţii care să asigure plata integrală de 

către Ucraina a cheltuielilor efectuate de către România în cadrul CIM Krivoi Rog 

conform evidenţelor bancare. Partea ucraineană a avansat mai multe propuneri, 

printre care rezolvarea situaţiei prin privatizarea Combinatului şi/sau despăgubirea 

părţii române pentru contribuţia efectuată. 

Falimentul CIM Krivoi Rog a complicat obiectivul României de recuperare a 

cheltuielilor efectuate 

Propunerile avansate nu au corespuns însă intereselor părţii române, astfel, în ceea 

ce priveşte ipoteza privatizării CIM Krivoi Rog, partea ucraineană a insistat pentru 

exonerarea acesteia de orice responsabilitate în cazul în care firma care ar fi preluat 

participarea ucrineană la Combinat nu ar fi plătit datoriile faţă de partea română, 

iar în ceea ce priveşte propunerile de despăgubire, acestea nu reprezentau decât o 

fracţiune din valoarea participaţiei României. În anul 2011 a existat un nou plan de 

privatizare a CIM Krivoi Rog, dar nici acesta nu a fost pus în aplicare deoarece 

parte ucraineană a invocat necesitatea perfectării unor înţelegeri cu statele 

implicate în proiect. 

La începutul anului 2012, falimentul CIM Krivoi Rog este deferit Tribunalului 

Economic de la Kirovograd. Instanţa a acordat un termen de şase luni pentru a 

pune la dispoziţia sa un plan actualizat de reorganizare, având în vedere că unele 

creanţe au fost rambursate creditorilor.  
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Din perspectiva obiectivului României de recuperare a cheltuielilor efectuate la 

CIM Krivoi Rog, situaţia s-a complicat prin prisma procedurii de faliment care se 

desfăşura în paralel cu evoluţiile politice. 

„În temeiul art. 10 alin. (2) din Regulamentul privind procedurile, la nivelul 

 uvernului, pentru elaborarea, avizarea şi prezentarea proiectelor de documente de 

politici publice, a proiectelor de acte normative, precum şi a altor documente, în 

vederea adoptării/aprobării din 10.05.2009, aprobat prin Hotărârea nr. 561/2009 

pentru aprobarea Regulamentului privind procedurile, la nivelul Guvernului, 

pentru elaborarea, avizarea şi prezentarea proiectelor de documente de politici 

publice, a proiectelor de acte normative, precum şi a altor documente, în vederea 

adoptării/aprobării, conform caruia Memorandumul poate fi elaborat şi în cazul în 

care este necesară o decizie a  uvernului într-o anumită problematică, precum şi în 

temeiul art. 18. alin. (1) din Legea nr. 90/2001 privind organizarea şi funcţionarea 

 uvernului României şi a ministerelor, cu modificările şi completările ulterioare, 

propunem: identificarea celei mai bune soluţii pentru vânzarea/valorificarea 

participaţiei României de pe platforma CIM Krivoi Rog cu toate drepturile şi 

obligaţiile aferente; amendarea cadrului legislativ privind problematica în 

ansamblu a CIM Krivoi Rog, pentru a asigura o formă de soluţionare 

corespunzătoare situaţiei existente; abrogarea Legii nr. 95/31.12.1993 privind 

continuarea participării României la construirea Combinatului Minier de 

Îmbogăţire a Minereurilor acide cu conţinut de fier de la Krivoi Rog - Ucraina şi 

asigurarea resurselor de finanţare necesare”, se menţionează în memorandum. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 România reintră pe radarul investitorilor străini: 66% dintre investitori 

plănuiesc să înfiinţeze sau să îşi extindă operaţiunile din România în 

următoarele 12 luni; Oraşele mari atrag cele mai multe investiţii, iar logistica 

reprezintă o oportunitate de creştere 

Criza sanitară declanşată în prima parte a anului trecut a afectat semnificativ 

numărul investiţiile străine directe (ISD) din întreaga lume, inclusiv România.  
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Cu toate acestea, capacităţile României din sectorul IT, proiectele de logistică şi 

proiectele de dezvoltare în comerţul cu amănuntul au reuşit să atragă 57 de proiecte 

pe plan local, care au generat aproape 2.000 de noi locuri de muncă, notează un 

studiu de atractivitate dedicat pieţei din România, realizat de EY România. 

„Pandemia a avut un impact puternic asupra tendinţelor economice globale, 

provocând modificări ale planurilor investiţionale şi schimbând factorii pe care 

liderii de afaceri îi iau în considerare atunci când evaluează destinaţiile de 

investiţii”, spune Bogdan Ion, Countr  Managing Partner, EY România şi Moldova 

şi Chief Operating Officer pentru EY Europa Centrală şi de Sud-Est şi Regiunea 

Asiei Centrale. 

Potrivit acestuia, chiar dacă ţara noastră a înregistrat cea mai mare creştere a PIB-

ului din Uniunea Europeană în T1/ 2021, pentru a genera o creştere economică 

durabilă şi sănătoasă, România trebuie să fie percepută ca o destinaţie de investiţii 

stabilă şi atractivă. 

Din perspectiva investitorilor străini, sondajul realizat de EY România arată că 

66% dintre aceştia plănuiesc să înfiinţeze sau să îşi extindă operaţiunile din 

România în următoarele 12 luni, faţă de doar 27% în 2020, şi cu mult peste media 

europeană, de 41%. 

Infrastructura (52%), strategia de gestionare a crizelor (48%), precum şi nivelul 

general de adoptare a tehnologiilor (30%) sunt indicaţi drept principalii factori 

urmăriţi de investitori atunci când analizează posibilitatea de a investi în România. 

Pe termen lung, 41% dintre investitori consideră că atractivitatea României va 

creşte după pandemie, iar principalele priorităţi ar trebui să fie: sprijinirea IMM-

urilor (36%), încurajarea politicilor şi atitudinilor de protecţie a mediului (33%) şi 

creşterea calităţii produselor şi a valorii adăugate a serviciilor (31%). 

În 2020, în concordanţă cu piaţa europeană în general, sectorul software şi servicii 

IT din România a atras cel mai mare număr de proiecte ISD, cu o cotă de piaţă de 

32%, în timp ce sectorul comerţului cu ridicata, comerţului cu amănuntul şi 

distribuţiei s-a clasat al doilea, cu o cotă de piaţă de 18%. Sectorul care a generat 

cel mai mare număr de locuri de muncă (1.000), ocupând locul al treilea, a fost 

industria electronicelor. 
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“Serviciile pentru întreprinderi, ocupantul locului al doilea în ediţia studiului de 

anul trecut, a înregistrat o scădere substanţială (de 10% a cotei de piaţă). Cu toate 

acestea, a reuşit să genereze un număr considerabil de noi locuri de muncă pe piaţă 

(408) ”, specifică studiul. 

Bucureşti, Cluj-Napoca, Timişoara, Braşov şi Iaşi reprezintă destinaţia pentru 

aproape 70% dintre toate proiectele ISD ale anului 2021, ceea ce demonstrează clar 

preferinţa investitorilor străini pentru localităţi dezvoltate, de mari dimensiuni. 

După tipurile de proiecte de investiţii, logistica domină arena ISD, cumulând 

aproape o treime dintre proiectele anunţate pentru 2021. Proiectele de vânzări şi 

marketing urmează pe locul al doilea, iar pe locul al treilea, în mod surprinzător, se 

clasează proiectele de cercetare-dezvoltare. Acest ultim tip de activitate 

demonstrează un interes nou din partea investitorilor străini faţă de acest domeniu, 

având în vedere că România nu a atras multe proiecte de cercetare-dezvoltare în 

anii precedenţi. 

În ceea ce priveşte cele mai atractive regiuni pentru investiţii, Bucureştiul 

reprezintă principala destinaţie a ISD în România de mai bine de un deceniu. Cu 

toate acestea, intenţiile de investiţii indicate în cadrul sondajului arată un interes 

nou pentru alte regiuni, în special regiunea vestică a României, precum şi regiunea 

sud-estică a Munteniei. Zona de nord-est a României nu a înregistrat progrese 

semnificative în privinţa ISD, în principal din cauza lipsei infrastructurii adecvate. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Industria României înregistrează una dintre cele mai rapide reveniri din UE 

în aprilie: +65% an/an. Industria Germaniei recuperează cu 33%, a Italiei cu 

80%. Industria Uniunii Europene a crescut cu 39% în aprilie 2021, prin 

comparaţie cu aprilie 2020, cea mai grea lună pentru economiile lumii din 

această criză 

Producţia industrială a României înregistrează o revenire a industriei în aprilie 

2021 cu un ritm de aproape 65% an/an, arată datele publicate de Eurostat, biroul 

european de statistică.  
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În aceeaşi vreme, industria  ermaniei, principala piaţă de desfacere pentru 

produsele industriale româneşti, creşte cu 33%, sub media europeană de aproape 

39%. Cele mai mari creşteri ale producţiei industriale sunt înregistrate în Italia şi 

Slovacia. Astfel, industria italiană a crescut cu aproape 80% an/an în aprilie, însă 

efectul de bază nu trebuie neglijat: Italia se confrunta în primăvara trecută cu 

închiderea aproape totală a economiei din cauza răspândirii foarte rapide a 

virusului. 

România a înregistrat în aprilie a treia cea mai bună recuperare a industriei: +65% 

an/an, în condiţiile în care marile fabrici din România au sistat activitatea din cauza 

crizei medicale în aprilie 2020. 

La polul opus, industria  inlandei a crescut cu 3% în aprilie 2021, prin comparaţie 

cu aprilie 2020, în vreme ce industria din Danemarca a crescut cu 6,7%. 

Nicio industrie europeană nu a înregistrat scădere în aprilie 2021, prin comparaţie 

cu aprilie 2020. Industria  Poloniei a crescut cu 45%, a Ungariei cu 59% şi a 

Bulgariei cu 23%. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 EXCLUSIV Comisia Europeană a întrerupt plățile din ITI Delta Dunării, 

programul european de peste 1 miliard de euro/ Autoritățile române 

investighează modul în care au fost cheltuiți banii europeni 

Comisia Europeană a confirmat pentru G4Media și Info Sud-Est că a întrerupt 

plățile din programul ITI Delta Dunării, mecanismul european de peste 1,1 

miliarde de euro, care ar fi trebuit să fie cheltuiți pentru dezvoltarea comunităților 

din Tulcea și Delta Dunării și ridicarea nivelului de trai. 

Autoritățile române investighează modul în care au fost cheltuiți banii europeni, 

susține Comisia Europeană. Decizia Comisiei vine în urma unei investigații de 

presă care a arătat modul defectuos în care a fost cheltuită o mare parte din banii 

puși la dispoziție de Uniunea Europeană. Investigația a fost publicată în Info Sud-

Est, G4Media, Suddeutsche Zeitung ( ermania) și în două 

articole din NRC (Olanda). 

https://www.g4media.ro/
https://info-sud-est.ro/
https://www.info-sud-est.ro/investigatie-unde-a-ajuns-miliardul-de-euro-de-la-ue-pentru-delta-dunarii-oamenii-care-controleaza-banii/
https://www.info-sud-est.ro/investigatie-unde-a-ajuns-miliardul-de-euro-de-la-ue-pentru-delta-dunarii-oamenii-care-controleaza-banii/
https://www.g4media.ro/investigatie-unde-a-ajuns-miliardul-de-euro-de-la-ue-pentru-delta-dunarii-oamenii-care-controleaza-banii.html
https://projekte.sueddeutsche.de/artikel/gesellschaft/eu-geld-in-rumaenien-geheimnisse-im-donaudelta-e888360/?reduced=true
https://www.nrc.nl/nieuws/2021/05/09/11-miljard-aan-eu-geld-niet-besteed-aan-donaudelta-a4043023
https://www.nrc.nl/nieuws/2021/05/09/11-miljard-aan-eu-geld-niet-besteed-aan-donaudelta-a4043023
https://www.nrc.nl/nieuws/2021/05/09/hoe-de-eu-miljoenen-voor-de-donaudelta-weglekten-a4042845
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 ”Autoritățile române investighează în prezent faptele și efectuează verificări 

suplimentare cu privire la presupusa utilizare abuzivă a fondurilor UE în 

cadrul mecanismului ITI Delta Dunării. Pentru a se asigura că bugetul UE 

este protejat, în așteptarea ca autoritățile române să finalizeze evaluările, 

Comisia a emis o scrisoare pentru a întrerupe plățile legate de ITI Delta 

Dunării. În cazul în care neregulile sau presupusa fraudă vor fi confirmate, 

autoritățile naționale și Comisia vor impune corecții financiare”, a declarat 

pentru  4Media și Info Sud-Est un purtător de cuvânt al Comisiei Europene. 

Instrumentul ITI DD a fost conceput în timpul fostului ministru al Fondurilor 

Europene, Eugen Teodorovici, care câțiva ani mai târziu s-a întors în funcția de 

auditor al Curții de Conturi, unde ar fi trebuit să investigheze modul în care au fost 

cheltuiți banii europeni care au fost împărțiți chiar în timpul mandatului său de 

ministru. 

Doar că Eugen Teodorovici și-a încheiat activitatea la 3 zile după 

publicarea investigației referitoare la modul în care a fost cheltuit miliardul de 

euro venit de la Uniunea Europeană. Teodorovici susține că demisia sa nu are 

legătură cu publicarea investigației și că își dorea de mult să activeze în zona 

privată. 

Totodată, Teodorovici critică în termeni duri modul în care au fost cheltuiți banii 

destinați mediului privat și spune că reprezintă ”cea mai mare deturnare de fonduri 

de după Revoluție”, pentru că banii veniți de la Bruxelles ar fi trebuit să se 

regăsească în comunitățile din Tulcea, nu în afara județului. 

Context 

Un miliard de euro a fost împărțit de o mână de oameni conectați prin relații 

personale, afaceri sau interese politice. Banii au fost trimiși de Bruxelles prin 

mecanismul Investiției Teritoriale Integrate Delta Dunării (ITI DD), cu cel mai 

mare buget dintre toate ITI-urile Europei. 

Instrumentul a fost conceput de fostul ministru Eugen Teodorovici, iar banii au fost 

gestionați de facto de prietenul său Horia Teodorescu, președintele Consiliului 

Județean Tulcea. 

https://www.g4media.ro/investigatie-unde-a-ajuns-miliardul-de-euro-de-la-ue-pentru-delta-dunarii-oamenii-care-controleaza-banii.html
https://www.g4media.ro/investigatie-unde-a-ajuns-miliardul-de-euro-de-la-ue-pentru-delta-dunarii-oamenii-care-controleaza-banii.html
https://www.g4media.ro/cum-s-au-scurs-peste-100-de-milioane-de-euro-destinati-deltei-dunarii-catre-sute-de-firme-din-tara-cu-puncte-de-lucru-deschise-in-gradini-si-hale-parasite-din-tulcea.html
https://www.g4media.ro/cum-s-au-scurs-peste-100-de-milioane-de-euro-destinati-deltei-dunarii-catre-sute-de-firme-din-tara-cu-puncte-de-lucru-deschise-in-gradini-si-hale-parasite-din-tulcea.html
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Teodorescu și oamenii din jurul lui au beneficiat de banii ITI DD. Compania 

baronului PSD a obținut fonduri pentru o unitate turistică, dar la adresa pensiunii 

funcționează o clinică medicală deținută de protejata sa, deputatul PSD Mirela 

 urtună, care în ultimii ani a agonisit o avere considerabilă. 

Deși mecanismul ITI DD era destinat ”cu prioritate” pentru Delta Dunării, sub 

15% din proiecte au ajuns acolo. Spre exemplu, în decolmatarea lacurilor și 

canalelor au fost investiți mai puțini bani decât în renovarea bisericilor.  ostul 

ministru Eugen Teodorovici, cel care a creat mecanismul în România, recunoaște 

că există ”anumite blocaje și chiar abateri de la strategia ITI DD”, iar unele 

proiecte sunt mult întârziate. 

Între timp, DNA a trimis în judecată un caz de corupție:  iul unui afacerist care l-a 

împrumutat pe Horia Teodorescu cu o sumă impresionantă e acuzat că s-a folosit 

de o co-finanțare fictivă de 2,5 milioane de euro, obținută de la un fond de 

investiții olandez, pentru a lua banii UE. În primă instanță a fost condamnat la 1 an 

și 8 luni de închisoare cu suspendare. 

Citește investigația integrală aici INVESTI AȚIE Unde a ajuns miliardul de euro 

de la UE pentru Delta Dunării. Oamenii care controlează banii. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Ministrul Justiției anunță că se vor face angajări la DNA și DIICOT 

Organigrama DNA va crește, după ce  uvernul a decis să creeze 140 de posturi. 

Este vorba despre 90 de polițiști de Poliție judiciară și 50 de membri ai 

personalului auxiliar. De asemenea, în curând ar putea fi modificată și organigrama 

DIICOT, informează Mediafax. 

Ministrul Justiției Stelian Ion a anunțat că în următorii trei ani, în cadrul DNA vor 

fi create 90 de posturi pentru polițiștii de poliție judiciară. De asemenea, vor fi 

angajate încă 50 de persoane la departamentul personal auxiliar. 

„Ne respectăm promisiunile din programul de guvernare, a fost și o cerere a 

actualei conduceri a DNA”, a anunțat ministrul Stelian Ion, miercuri, în cadrul unei 

conferințe de presă care a avut loc la finalul ședinței de  uvern. 

https://www.g4media.ro/investigatie-unde-a-ajuns-miliardul-de-euro-de-la-ue-pentru-delta-dunarii-oamenii-care-controleaza-banii.html
https://www.g4media.ro/investigatie-unde-a-ajuns-miliardul-de-euro-de-la-ue-pentru-delta-dunarii-oamenii-care-controleaza-banii.html
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În perioada următoare 50 de polițiști de poliție judiciară vor fi alocați DIICOT în 

cadrul unui proiect diferit, a precizat ministrul Justiției. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Educația sexuală în școli a iscat dezbateri aprinse. Senator: Avem cea mai 

tânără bunică din lume, la 23 de ani 

Proiectul educației sexuale în școli a fost aprig disputat în Senat, deși România este 

pe locul doi în Europa la numărul mamelor cu copii și deține un record mondial: 

cea mai tânără bunică are 23 de ani  oto: Profimedia 

Educaţia sexuală în şcoli a iscat miercuri din nou dezbateri aprinse, de această dată 

în Senat. După ce textul legii a fost trimis la reexaminare de către preşedintele 

Klaus Iohannis, proiectul a încăierat chiar şi partidele din coaliţie. Singura 

formaţiune de acord cu solicitările preşedintelui este USR PLUS. Liberalii şi 

reprezentanţii UDMR s-au ferit să-și exprime un punct de vedere la dezbaterile de 

miercuri. În acest timp, UNICE  plasează România pe locul al doilea în Uniunea 

Europeană la numărul de mame adolescente, după Bulgaria. 

Preşedintele a cerut reexaminarea legii în care Parlamentul a înlocuit termenul de 

„educație sexuală” cu cel de „educație sanitară” și a condiționat participarea 

elevilor la astfel de cursuri de acordul scris al părinților. Şeful statului atrage 

atenţia că în forma actuală, legea a eliminat componenta de educaţie pentru 

sănătate sexuală. 

„Avem cel mai mare număr de mame minore din Europa, avem cel mai mare 

număr de tineri infectați cu HIV din Europa, avem cea mai tânără bunică din lume, 

de doar 23 de ani, cea mai mare incidență de cancer de col uterin.  Aproximativ 

700 de femei sub 15 ani, în fiecare an, devin mame”, a arătat, de la tribuna 

Senatului, senatorul USR PLUS Irineu Darău. 

Rifca Stănescu, o femeie din judeţul Vaslui, a ajuns pe prima pagină a ziarelor 

internaţionale, după ce a devenit cea mai tânără bunică din lume, la doar 23 de ani.  

Tânăra a născut la vârsta de 12 ani şi spune că şi-a dorit toată viaţa ca fiica ei să nu 

ajungă în aceeaşi situaţie. Lucrurile nu au stat deloc aşa, iar Maria, fata Rifcăi, a 

născut chiar mai devreme decât mama sa, la vârsta de 11 ani. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/razboi-politic-cu-educatia-sexuala-in-scoli-de-ce-se-tem-liderii-psd-si-aur-de-masturbarea-timpurie-si-de-creierul-supersexualizat-1565737
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/educatie/klaus-iohannis-cere-parlamentului-sa-reexamineze-legea-care-ingreuneaza-accesul-elevilor-la-orele-de-educatie-sexuala-1396280
https://www.worldrecordacademy.org/society/youngest-grandmother-world-record-set-by-rifca-stefanescu-321293
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Lucian Romașcanu: Mai bine ne gândim la creșterea alocațiilor 

Potrivit unei statistici din 2019, au fost înregistrate peste 16.600 de sarcini nedorite 

în rândul adolescentelor. 

„Legat de nefericitele fetițe care sunt în situația de care ați spus: dacă aveați un 

studiu ați fi văzut că multe dintre ele nu sunt incluse în sistemul de educație, nu 

merg la școală. Și atunci poate mai bine ne gândim la alocații, poate mai bine ne 

gândim la creșterea salariilor profesorilor. Poate găsim motivaţii să aducem 

oamenii la şcoală şi acolo să îi educăm”, a punctat Lucian Romașcanu, senator 

PSD. 

„Nu este adevărat. Cel puțin una dintre statistici spune că unul din 4 tineri ai 

României a suferit sau suferă de o boală cu transmitere sexuală. Este o chestiune 

care nu ține de colț sau de pungi de sărăcie. Ține de toata populația tânără a 

României”, a reliefat Ștefan Pălărie - senator USR PLUS. 

Titus Corlățean: Mizerii neomarxiste 

Unii aleşi nu concep ca noţiuni de educaţie sexuală să fie predate copiilor fără 

acordul părinților. Senatorul PSD Titus Corlățean critică expunerea de motive a 

legii. 

„Vă citez între măsurile care trebuie puse în practică la copilașii între 0 si 4 ani. La 

secțiunea „sexualitate”, citez: bucuria și plăcerea de a atinge propriul corp. Acest 

timp de mizerie, ca părinte și - mai nou - ca bunic, care am niște responsabilități în 

viața socială și de familie, mie îmi generează o reacție profund contra unei astfel de 

modalități și ideologii neomarxiste de a impune călcarea în picioare a inocenței 

copiilor noștri. Și punct”, a spus senatorul PSD Titus Colățean.  

La dezbaterea din Senat, reprezentanții PNL și UDMR au refuzat să ia cuvântul. 

Disputa s-a purtat între USR PLUS, pe de o parte, și PSD și AUR , de cealaltă 

parte. 

Mircea Dăneasa și „creierul supersexualizat” 
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Mircea Dăneasa de la AUR a avut o declarație care a stârnit reacții amuzate din 

plen: „Omul modern - spun neuroștiințele, nu eu - are creierul supersexualizat 

datorită dezvoltării premature a sinapselor sexuale. Și asta e știință, nu ideologie. 

Atunci când sinapsele sexuale se dezvoltă, creierul omului nu mai este apt pentru 

studiu”. 

Ștefan Pălărie, senator USR PLUS, a făcut o dezvăluire: „Sunt aici în sală colegi 

senatori care în culisele discuțiilor mi-au spus: Eu știu că am greșit cu copiii mei. 

Nu am vorbit deloc cu ei despre tema asta și acum regret, dar nu pot să votez 

altfel” 

Senatul ar trebui să dea un vot pe această lege săptămâna viitoare. Ulterior, legea 

intra in dezbaterea Camerei. 

România copiilor cu copii 

Mama primului copil care s-a născut anul acesta în România, chiar în primele ore 

după miezul noții de Revelion, este o adolescentă de 15 ani din județul Mureș. 

Cazul nu este un accident: un sfert din mamele minore din Uniunea Europeană 

trăiesc în România. 

România este pe locul al doilea în Uniunea Europeană, după Bulgaria, la rata de 

naștere în rândul mamelor adolescente, arată un studiu realizat de UNICEF 

împreună cu Asociația SAMAS în România. Potrivit autorilor studiului, fenomenul 

este ciclic, repetându-se în cadrul acelorași familii de la o generație la alta, 

împreună cu precaritatea economică, socială și de sănătate. 

Studiul citat a descoperit o tânără care, la 19 ani, a născut deja șase copii. Sub 

vârsta de 15 ani există mame care au deja doi sau chiar trei copii. Ceea ce 

înseamnă o primă sarcină avută la 13 ani. Șocante sunt și vârstele primelor 

experiențe sexuale. Doar în eșantionul studiat de tinere care au născut sau sunt 

însărcinate la vârsta adolescenței, cel puțin o fată a mărturisit că a început la 9 ani, 

iar fiecare a cincea înainte de a împlini 15 ani. 

 (Sursa: Digi 24) 

 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/social/o-adolescenta-de-15-ani-a-devenit-mama-de-revelion-fetita-ei-primul-copil-nascut-in-2021-1426761
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/social/romania-este-pe-locul-al-doilea-in-uniunea-europeana-la-numarul-de-mame-adolescente-1430558
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 România va dona vaccinuri anti-COVID Ucrainei şi Serbiei 

România va dona 100.800 doze de vaccin anti-COVID Ucrainei şi 50.400 de doze 

Serbiei, a anunţat, miercuri, la finalul şedinţei de guvern, secretarul de stat în 

Ministerul Sănătăţii Monica Althamer. 

"S-a aprobat astăzi o hotărâre de guvern referitoare la acordarea unui ajutor 

umanitar, doze de vaccin anti-COVID 19, pentru Ucraina şi Serbia. Vorbim de 

100.800 doze pentru Ucraina şi 50.400 de doze pentru Serbia", a arătat aceasta într-

o declaraţie de presă susţinută la Palatul Victoria. 

Hotărârea  uvernului privind acordarea unor ajutoare umanitare din rezerva 

Ministerului Sănătății 

La solicitarea Ministerului Sănătății,  uvernul României a adoptat în ședința de 

astăzi, 16 iunie a.c., Hotărârea  uvernului privind acordarea unor ajutoare 

umanitare din rezerva Ministerului Sănătății, cu titlu gratuit, pentru Ucraina și 

Republica Serbia, precum și acordarea unor servicii medicale, în conformitate cu 

prevederile art. 41 alin. (4) din Legea nr. 95/2006 privind reforma în domeniul 

sănătății. 

Prin acest act normativ se aprobă acordarea unor ajutoare umanitare, cu titlu 

gratuit, pentru Ucraina, respectiv pentru Republica Serbia în vederea gestionării 

epidemiei de COVID-19. Ajutorul umanitar pentru Ucraina constă în acordarea a 

100.800 de doze de vaccin împotriva COVID-19, iar pentru Republica Serbia în 

acordarea a 50.400 de doze de vaccin împotriva COVID-19 din numărul de doze 

achiziționate de Ministerul Sănătății și livrate de către compania AstraZeneca. 

Asigurarea transportului dozelor de vaccin se va realiza prin structurile de 

specialitate ale Ministerului Afacerilor Interne, respectiv prin Departamentul 

pentru Situații de Urgență (DSU) – structurile de specialitate aflate în coordonarea 

acestuia, iar DSU, prin Inspectoratul  eneral pentru Situații de Urgență, va 

întreprinde demersurile necesare pentru rambursarea cheltuielilor eligibile 

ocazionate de transport din bugetul Mecanismului de Protecție Civilă al Uniunii, 

conform prevederilor legale. 

 

http://www.ms.ro/2021/06/16/guvernul-romaniei-a-adoptat-in-sedinta-de-astazi-16-iunie-a-c-hotararea-guvernului-privind-acordarea-unor-ajutoare-umanitare-din-rezerva-ministerului-sanatatii/
http://www.ms.ro/2021/06/16/guvernul-romaniei-a-adoptat-in-sedinta-de-astazi-16-iunie-a-c-hotararea-guvernului-privind-acordarea-unor-ajutoare-umanitare-din-rezerva-ministerului-sanatatii/
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Totodată, a fost aprobată acordarea unor servicii medicale necesare pentru 

administrarea unui număr de 30 de doze de vaccin împotriva COVID-19, din 

numărul de doze achiziționate de Ministerul Sănătății și livrate de către compania 

Johnson&Johnson, pentru ambasada Republicii Argentina din București în vederea 

vaccinării a 30 de sportivi din echipa de rugb  a Argentinei. 

 (Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Ursula von der Leyen și-a descărcat certificatul digital Covid și începe 

turneul prin cele 27 de state UE 

Președinta Comisiei Europene, Ursula von der Le en, și-a verificat certificatul 

digital Covid la intrarea în Spania. Foto: Ursula von der Leyen/ Twitter 

Președinta Comisiei Europene, Ursula von der Le en, și-a început astăzi turneul în 

cele 27 de state membre UE, privind planul de redresare Next Generation EU, 

spunând că și-a descărcat certificatul digital care atestă imunitatea la Covid. 

Aceasta spune că deja jumătate dintre țări sunt înscrise în programul certificatelor 

și speră ca certificatul ei să poată fi verificat în toate statele. 

“Este aplicabil de la 1 iulie, dar dacă vreți, ca stat membru puteți să vă înscrieți mai 

devreme, voluntar. Asta este ceea ce a făcut Belgia. Începând de astăzi, Belgia 

permite călătoria cu certificat și ei emit astfel de certificate. 

Aici este al meu. Deci, toată lumea care este vaccinată pe deplin sau testată negativ 

sau care s-a recuperat de pe urma Covid poate obține unul iar acum avem 15 state 

membre care deja s-au înscris și de la 1 iulie toate cele 27 de state membre trebuie 

să aplice aceste certificate digitale UE pentru Covid. 

Plănuiesc acum să încep turneul celor 27 de state membre pentru Next  eneration 

EU, planul nostru de redresare și reziliență și sunt foarte curioasă să testez și să văd 

cum va funcționa acest certificat”, a declarat Ursula von der Le en într-o declarație 

de presă. 

Al doilea stat în care președintele Comisiei a putut intra cu ajutorul certificatului 

digital Covid este Spania, după Portugalia. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/certificatul-digital-european-pentru-covid-19-va-fi-operational-in-romania-de-la-1-iulie-1558549
https://www.digi24.ro/stiri/externe/comisia-europeana-a-aprobat-primul-pnrr-cel-al-portugaliei-1566017
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Cele 15 state membre care emit și verifică deja certificatul de călătorie sunt: 

Austria, Belgia, Bulgaria, Croația, Cehia, Danemarca, Estonia,  ermania,  recia, 

Letonia, Lituania, Luxemburg, Polonia, Portugalia și Spania. 

Comisia Europeană a aprobat miercuri primul plan național de redresare și 

reziliență (PNRR), cel al Portugaliei, a anunțat von der Le en. Tot Portugalia a fost 

și primul stat care, în aprilie, a transmis Bruxellesului programul său de reforme şi 

investiţii finanţate de fondul european de redresare post-pandemie 

'NextGenerationEU'. 

 (Sursa: Digi 24) 

 

 Gazprom: Gazoductul Nord Stream 2 este finanţat integral 

 azprom transmite că gazoductul Nord Stream 2 este finanţat integral.  oto: 

Profimedia 

Proiectul gazoductului Nord Stream 2 este pe deplin finanţat, a afirmat miercuri 

adjunctul directorului general al Gazprom, Famil Sadygov, transmite Reuters.  

De asemenea, Sad gov a anunţat că  azprom nu este interesat de Oferta Publică 

Secundară (SPO) şi nu intenţionează în prezent să-şi vândă participaţia deţinută la 

firma Novatek. 

Tot miercuri,  azprom a informat că exporturile sale de gaze naturale în afara 

fostei Uniuni Sovietice au crescut în perioada 1 ianuarie - 15 iunie 2021 cu 26,7%, 

la 92,3 miliarde metri cubi (bcm). 

Producţia de gaze a  azprom a urcat în perioada menţionată cu 17,2%, la 241,4 

miliarde metri cubi. 

Pentru acest an Gazprom se aşteaptă ca profitul înainte de taxe, dobânzi, depreciere 

şi amortizare (EBITDA) să se situeze la 30 miliarde de dolari. 

 azoductul Nord Stream 2 reprezintă o investiţie de 11 miliarde de dolari, 

finanţată jumătate de  azprom şi jumătate de cinci companii europene (OMV,  
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Wintershall, Engie, Uniper şi Shell). Nord Stream 2 va permite dublarea capacităţii 

de transport a Nord Stream 1, până la 110 miliarde de metri cubi pe an, astfel că o 

cantitate mai mare de gaze naturale ruseşti va ajunge direct în  ermania via Marea 

Baltică, fără a mai trece prin Ucraina, potrivit Agerpres. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 România, printre ţările UE cu cele mai mari creşteri ale costului cu mâna de 

lucru în primul trimestru 

Costul orar cu mâna de lucru în întreaga economie a crescut cu 1,5% în zona euro 

şi cu 1,7% în UE, în primul trimestru al acestui an, comparativ cu perioada similară 

a lui 2020, în rândul statelor membre cele mai mari creşteri fiind înregistrate în 

Lituania (12%), Slovenia (11,1%), Portugalia (7%), Polonia şi  recia (ambele cu 

5,8%) şi România (5,6%), potrivit datelor publicate miercuri de Oficiul European 

de Statistică Eurostat – citate de Agerpres. 

Costul orar cu mâna de lucru cuprinde costurile cu salariile şi costurile non-

salariale, precum contribuţiile sociale plătite de angajatori. În România, costurile 

salariale au înregistrat o creştere anuală de 5,6% în primul trimestru al acestui an, 

iar costurile non-salariale au înregistrat o creştere anuală de 5%. 

Avansul costurilor cu forţa de muncă în România s-a produs în principal pe fondul 

creşterii cu 6,6% a costului orar al forţei de muncă în sectorul de non-business, la 

care se adaugă o creştere cu 5,2% a costului orar al forţei de muncă în sectorul de 

business, în ambele cazuri fiind vorba de creşteri mult peste media europeană, 

2,3% respectiv 1,4%. Pe sectoare ale economiei, în România costul orar cu forţa de 

muncă a crescut cu 5,5% în industrie şi în sectorul serviciilor şi cu 1,8% în 

construcţii. 

Separat, Eurostat a anunţat miercuri că România a avut în primul trimestru al 

anului una din cele mai mici rate ale locurilor de muncă vacante din UE. În primele 

trei luni ale acestui an, rata locurilor de muncă vacante a fost de 2,1% în zona euro 

şi de 2% în Uniunea Europeană. Statele membre cu cele mai mici rate ale locurilor 

de muncă vacante au fost:  recia (0,3%), Spania (0,7%), România, Slovacia, 

Portugalia şi Bulgaria (toate cu 0,8%). 

https://ec.europa.eu/eurostat/documents/2995521/11563131/3-16062021-AP-EN.pdf/72b7ff6f-1830-8182-a6ae-0d8bb61aaf24?t=1623831696586
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La polul opus, statele membre cu cea mai ridicată rată a locurilor de muncă vacante 

în primul trimestru au fost: Cehia (5%), Belgia (3,5%) şi Olanda (3%). 

Comparativ cu situaţia din primul trimestru din 2020, rata locurilor de muncă 

vacante a scăzut în doar în opt state membre, printre care se numără şi România, a 

rămas stabilă în cinci ţări şi a crescut în 12 state. În România, rata locurilor de 

muncă vacante a scăzut uşor de la 0,9% în T1 2020 până la 0,8% în T1 2021.  

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Întrevedere Anca Dragu - David Sassoli, la Bruxelles; discuţii despre 

Mecanismul de Redresare şi Rezilienţă, statul de drept în UE 

Preşedintele Senatului, Anca Dragu, s-a întâlnit, miercuri, la Bruxelles, cu 

preşedintele Parlamentului European, David Sassoli, discuţiile axându-se pe 

Mecanismul de Redresare şi Rezilienţă, pe problematica statului de drept în UE, 

precum şi pe mecanismul Uniunii Europene de reciprocitate în materie de vize. 

 

În cadrul întrevederii, Dragu a susţinut faptul că unul dintre principalele obiective 

ale României rămâne ridicarea MCV şi a apreciat că trebuie luată în considerare 

înlocuirea acestuia cu mecanismul generalizat privind statul de drept, care ar pune 

toate statele membre pe picior de egalitate, potrivit unui comunicat de presă al 

Senatului. 

 

Demnitarul român a subliniat că România îşi concentrează măsurile preventive din 

zona statului de drept, bazate pe cooperare şi dialog între statele membre şi 

instituţiile UE. 

 

Referitor la mecanismul UE de reciprocitate în materie de vize, preşedintele 

Senatului a apreciat progresele înregistrate, în sensul asigurării unei reciprocităţi 

depline în materie de vize cu Statele Unite. 

 

"Eforturile diplomatice şi dialogul continuu sunt importante. Este nevoie de o 

decizie politică la nivelul UE pentru ridicarea vizelor în beneficiul tuturor 

cetăţenilor europeni", a precizat Dragu. 
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"Din delegaţia română au făcut parte vicepreşedintele Senatului Alina  orghiu, 

preşedintele Comisiei pentru afaceri europene, Angel Tîlvăr, şi chestorul Senatului 

Laszlo Attila.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Summit SUA-Rusia: Un dialog pragmatic, intens şi cu câteva rezultate 

concrete 

Discuţiile între preşedintele american Joe Biden şi omologul rus Vladimir Putin, 

desfăşurate miercuri la vila La  range, o clădire de secol XVIII de pe malul lacului 

din  eneva, au durat trei ore, mai puţin decât au spus consilierii lui Biden că se 

aşteptau să dureze, dar preşedintele SUA a declarat că acestea au fost intense şi 

amănunţite şi că "nu a trebuit să petrecem mai mult timp vorbind", transmite 

Reuters. 

 

În ceea ce priveşte tonul discuţiilor, Putin (68 de ani), l-a numit pe Biden (78 de 

ani) un partener constructiv, cu experienţă, şi a spus că au vorbit "aceeaşi limbă", 

precizând totodată că nu e vorba de nicio prietenie, ci mai degrabă de un dialog 

pragmatic despre interesele celor două ţări. La rândul său, Biden a declarat că i-a 

comunicat lui Putin următoarele:"avem nevoie de nişte reguli de bază pe care să le 

putem respecta cu toţii", adăugând pragmatic:"am făcut ceea ce am venit să fac". 

 

Programarea unor conferinţe de presă separate reflectă absenţa jovialităţii care a 

însoţit întâlnirea din 2018 de la Helsinki între preşedintele rus Putin şi fostul 

preşedinte american, Donald Trump, când liderul de la Kremlin i-a dăruit lui 

Trump o minge de fotbal. Totodată, la întâlnirea de la  eneva nu a existat o cină 

de lucru, iar cei doi lideri nu şi-au adresat invitaţii de a efectua vizite la 

Washington, respectiv Moscova. 

Într-o declaraţie comună emisă după cele două conferinţe de presă, cele două părţi 

au declarat că întâlnirea de la  eneva a arătat că "sunt capabile să facă progrese în 

perioadele de tensiune în ceea ce priveşte obiectivele noastre comune de asigurare 

a predictibilităţii în sfera strategică, de reducere a riscului de conflicte armate şi a 

ameninţării războiului nuclear". 
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Vladimir Putin, primul care s-a adresat reporterilor, a declarat că întâlnirea a fost 

constructivă, fără ostilitate."Nu am avut şi nici nu putem avea iluzii", a spus 

Putin."Întâlnirea noastră a avut loc într-o cheie a principiilor, evaluările noastre 

diferă în multe aspecte. Dar, din punctul meu de vedere, ambele părţi au 

demonstrat dorinţa de a se înţelege reciproc şi de a căuta o apropiere a poziţiilor", a 

spus el. Liderul rus a refuzat să prezică ce se va întâmpla după summit."Este dificil 

pentru mine să spun ce forţe vor prevala". Nu a exclus noi sancţiuni americane 

împotriva Rusiei, ceea ce ar însemna, în opinia sa,"o altă oportunitate ratată". 

 El a spus că este "greu de spus" dacă relaţiile cu SUA se vor îmbunătăţi, dar că 

există o rază de speranţă în ceea ce priveşte încrederea reciprocă. A rezumat 

întâlnirea cu Biden recurgând la un citat din Tolstoi: "În viaţă nu există fericire, 

există doar sclipiri ale acesteia. Apreciaţi-le"."Mi se pare că în această situaţie nu 

poate exista o încredere de familie, dar au existat nişte scântei", a conchis Putin, 

potrivit EFE. 

 

Joe Biden, vorbind cu presa la scurt timp după omologul rus, a spus că "nu există 

înlocuitor pentru dialogul faţă în faţă. A declarat că i-a comunicat omologului rus 

că agenda lui "nu este împotriva Rusiei", ci "pentru poporul american". A subliniat 

că tonul discuţiei a fostul unul de afaceri:"nu este vorba de încredere, ci de 

interesul propriu şi verificarea interesului propriu", dar a adăugat că există o 

"perspectivă autentică" de îmbunătăţire a relaţiei bilaterale. 

În ceea ce priveşte fondul discuţiilor, preşedintele rus a anunţat trei rezultate 

concrete ale summitului: 1. un acord pentru începerea consultărilor privind 

securitatea cibernetică, după acuzaţiile SUA de atacuri de pe teritoriul rus; 2. 

începutul unui dialog privind stabilitatea strategică şi 3. revenirea ambasadorilor la 

Moscova şi Washington. 

 

Preşedintele Putin a sugerat că dialogul nu a fost uşor şi i-a comunicat 

interlocutorului american liniile sale roşii. 

 

Liderul de la Kremlin a negat astfel implicarea Rusiei în atacurile cibernetice 

care au vizat SUA şi a insistat că Rusia este, la rândul ei, ţinta unor atacuri 

similare. 
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"Este necesar să lăsăm deoparte tot felul de insinuări şi să începem să lucrăm la 

nivel de experţi în interesul SUA şi al Rusiei", a spus preşedintele rus despre 

securitatea cibernetică."În principiu, am ajuns la un acord în acest sens şi Rusia 

este pregătită pentru asta", a subliniat el. 

 

Rusia şi SUA vor iniţia, de asemenea, un dialog privind stabilitatea strategică după 

prelungirea la începutul anului, până în 2026, a ultimului tratat de dezarmare 

nucleară în vigoare între cele două mari puteri atomice, Noul START. Confruntată 

cu apariţia de noi arme, inclusiv hipersonice, Rusia a propus SUA extinderea 

agendei şi includerea tuturor armelor ofensive şi defensive, atât nucleare, cât şi 

convenţionale, capabile să îndeplinească sarcini strategice. 

 

Aici s-a a încheiat tonul pozitiv şi liderul rus a intrat în defensivă, mai ales atunci 

când un jurnalist a spus că Occidentul acuză Rusia că duce o politică 

imprevizibilă."Dacă Occidentul crede asta, nu înseamnă că este adevărat", a 

replicat liderul de la Kremlin. 

 

A trecut apoi la contraatac, întrebându-se retoric dacă politica SUA este 

cumva una stabilă enumerând retragerea Washingtonului în ultimii ani din 

tratatul ABM (antirachete balistice), în 2002, din tratatul INF (forţele 

nucleare cu rază intermediară de acţiune), în 2019, şi din tratatul Cer deschis 

(acord multilateral ce garantează transparenţa în controlul armelor), în 2020. 

Despre rolul Rusiei în estul Ucrainei, unde Moscova îi susţine pe rebelii pro-ruşi, şi 

consolidarea recentă a prezenţei militare la graniţă, Putin a reiterat în răspunsul său 

că a fost vorba de exerciţii care s-au desfăşurat pe teritoriul rus şi că, spre 

deosebire de Washington, Moscova nu efectuează manevre în apropierea SUA. 

 

Preşedintele rus a ţinut să remarce că "avem o singură obligaţie în ceea ce priveşte 

Ucraina: să promovăm implementarea Acordurilor de la Minsk" pentru pace în 

regiunea Donbas. 

 

Preşedintele Putin a reacţionat extrem de defensiv în faţa acuzaţiilor de 

încălcare a drepturilor omului în Rusia şi în special a represiunii împotriva 

liderului opoziţiei Aleksei Navalnîi şi a organizaţiilor sale, recent scoase în 

afara legii. 
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"SUA au cunoscut recent evenimente foarte dificile după uciderea unui afro-

american şi crearea mişcării Black Lives Matter", a evidenţiat preşedintele 

rus."Ceea ce am văzut, jafuri, încălcări ale legii şi alte lucruri ..., simpatizăm cu 

americanii şi cu poporul american, dar nu vrem ca acest lucru să se întâmple în ţara 

noastră şi vom face totul pentru a nu permite acest lucru şi asta nu are nimic de-a 

face cu niciun fel de teamă faţă de  ondul de luptă împotriva corupţiei ( BK)" al 

lui Navalnîi. 

 

Despre Navalnîi, care execută în închisoare o pedeapsă de doi ani şi jumătate 

pentru că a încălcat condiţiile eliberării condiţionate în timpul recuperării în 

 ermania de pe urma otrăvirii în august 2020 cu un agent toxic din grupul 

Noviciok, Putin nu a admis discuţii. El a susţinut că opozantul a încălcat deliberat 

legea rusă conştient că pedeapsa va fi închisoarea."A pornit de la premisa că dorea 

să fie reţinut, era conştient de asta", a declarat ferm preşedintele Rusiei. 

 

În ceea ce priveşte declaraţiile liderului de la Casa Albă, acesta le-a precizat 

jurnaliştilor că a petrecut mult timp discutând despre controlul armelor şi atacuri 

cibernetice şi că, pe acest ultim subiect, i-a comunicat lui Vladimir Putin că 

"infrastructura critică ar trebui să fie scoasă din calcul", oferindu-i o lista cu 16 

sectoare strategice. Biden a declarat că lista organizaţiilor care nu ar trebui atacate 

include, printre altele, telecomunicaţiile, sectoarele medical, alimentar şi energetic. 

 

Preşedintele Biden a mai estimat că, în opinia sa, Vladimir Putin este în mod 

autentic îngrijorat de faptul că este "încercuit" şi de faptul că Washingtonul vrea să 

"îl dea jos". 

 

Joe Biden a afirmat că ultimul lucru pe care îl doreşte omologul său rus este un 

război rece şi a dat asigurări că, la rândul său, nu doreşte un nou război rece."Să 

sperăm că ne vom înţelege, dar în mod clar nu este în interesul nimănui" să există 

un război rece între SUA şi Rusia, a declarat Biden. 

 

În ceea ce priveşte rezultatul summitului, preşedintele SUA s-a arătat realist, dar şi 

optimist în acelaşi timp, şi a afirmat că următoarele luni vor servi drept test pentru 

a vedea dacă conversaţia de miercuri va contribui la apropierea celor două ţări. 
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"Nu mă aflu aici să vă spun că eu şi preşedintele (Putin) am fost de acord că vom 

face acele lucruri şi că brusc ele se vor întâmpla, nu spun asta", a avertizat el. El a 

continuat însă, afirmând: "cred că există perspective autentice de îmbunătăţire 

semnificativă a relaţiilor dintre cele două ţări, fără ca niciuna să renunţe la niciun 

singur lucru bazat pe principiile şi valorile sale". 

 

Preşedintele Biden a subliniat că în timpul summitului nu au existat "ameninţări" şi 

că a fost o discuţie "colocvială": "am vorbit despre lucruri de bază, elemente 

fundamentale de bază". 

 

A menţionat că i-a comunicat omologul rus posibilitatea colaborării în "domenii de 

stabilitate strategică". 

 

Una din problemele spinoase despre care au vorbit a fost Ucraina, asupra căreia, 

potrivit preşedintelui american, au fost de acord să recurgă la diplomaţie pentru a-

şi rezolva viziunile diferite, în baza acordului de la Minsk. Cu toate acestea, i-am 

"comunicat totodată angajamentul neclintit al SUA faţă de suveranitatea şi 

integritatea teritorială a Ucrainei", a precizat Biden. 

 

În probabil cea mai puternică afirmaţie a sa din conferinţa de presă, 

preşedintele Biden a spus că vor fi consecinţe "devastatoare pentru Rusia" în 

cazul morţii liderului opoziţiei ruse, Aleksei Navalnîi. 

 

Liderul american a declarat că a ridicat aspecte legate de drepturile omului 

deoarece ţine de "ADN" ţării sale să facă acest lucru, interesându-se de asemenea 

şi de soarta cetăţenilor americani închişi în Rusia. 

 

Preşedintele Joe Biden părăsise deja podiumul unde a avut loc conferinţa de presă 

când s-a întors să corecteze categoric un reporter care l-a întrebat de ce este 

"încrezător" că Vladimir Putin îşi va schimba comportamentul. Nu sunt "încrezător 

că îşi va schimba comportamentul", a afirmat Biden. 

(Sursa: Agerpres) 

 


